
دستورالعمل فروش اینترنتی 
نان ابلاغ شد

اتاق اصناف ایران در اطلاعیه ای به تشکل های صنفی، واحدهای صنفی نانوایی و عموم مردم، برای 
ساماندهی فروش نان به صورت غیرحضوری )سکوها و فروشگاه های اینترنتی، فروش تلفنی و …(، 
دستورالعمل فروش اینترنتی نان را ابلاغ کرده است.به گزارش ایسنا،   بر اساس این اطلاعیه، منظور 
از سکوی فروش غیرحضوری نان، بنگاه اقتصادی دارای مجوزهای لازم از مراجع ذیصلاح است که 
بستر مناسبت برای نمایش واحدهای تولید نان و محصولات عرضه شده توسط آنها، ثبت سفارش 
خرید، بسته بندی، پیگیری سفارش و تحویل نان به مشتریان را فراهم می کند.بر اساس ماده )۳( این 
دستورالعمل، قیمت و وزن نان عرضه شده توسط نانوایی های یارانه ای در سکوها می تواند »مطابق 
نرخ نامه مصوب« یا »به صورت رقابتی« باشد. در حالت اول، متناسب با حجم فروش نان، نانوایی های 
یارانه ای )نوع ۱ و ۲( بر روی سکو، کمک هزینه نانوا، مشابه فروش حضوری پرداخت می شود.ماده 
)۴( این دستورالعمل تاکید دارد که نرخ و مقدار انواع افزودنی به نان )کنجد، سبوس، انواع سبزیجات 
و …( هزینه خدمات فروش غیرحضوری، هزینه بســته بندی و هزینه حمل و تحویل نان، می تواند 
به صورت توافقی بین نانوا و ســکو تعیین و باید به صورت شــفاف و تفکیک شده در صورتحساب 
الکترونیکی فروش درج شود. تبصره: سقف نرخ انواع افزودنی ها و خدمات سکو )بسته بندی، حمل و 
نقل و …( با پیشنهاد اتاق اصناف شهرستان و تایید کمیسیون نظارت شهرستان ها تعیین می شود.

به موجب ماده )۵( دســتورالعمل یاد شــده »به منظور رعایت نوبت مشــتریان حضوری، سکوها 
)ســکوهای فروش غیرحضوری نان( موظفند امکان فروش غیرحضوری نان را صرفا برای نانوایانی 
که به ســامانه نوبت دهی و اعلام نوبت )شــامل نمایشــگر، بلندگو، چاپگر و …( تجهیز شده و به 
ســامانه هوشمندسازی یارانه آرد و نان متصل شــده اند، فراهم کنند.«بر اساس اطلاعات واصله از 
معاونت بازرسی و نظارت اتاق اصناف ایران، رعایت دستورالعمل فروش اینترنتی نان از سوی تمامی 
واحدهای صنفی خبازی الزامی بوده و به موجب رعایت نوبت دهی مشتریان حضوری و غیرحضوری 
مطابق ماده )۵( دستورالعمل، زیرساخت نوبت دهی در سامانه هوشمندسازی یارانه آرد و نان ایجاد 
شــده است.این دســتورالعمل به مدت ۳ ماه به صورت آزمایشی اجرا و پس از آن به صورت قطعی 

لازم الاجرا خواهد بود.

در نشست کمیســیون صادرات اتاق ایران ضمن اشاره به پیگیری مشکلات مربوط به 
بازگشت ارز حاصل از صادرات فولاد و قیر پیشنهاد شد که از ظرفیت اتاق و کمیسیون 
صادرات برای ارائه خدمات به تجار اســتفاده شود. به گزارش ایسنا، محمد لاهوتی، در 
تازه ترین نشست کمیسیون صادرات اتاق ایران، با اشاره به نشست اخیر هیات رئیسه اتاق 
ایران و رئیس کل بانک مرکزی، ادامه داد: وزارت صمت در بســته پیشنهادی حمایت از 
صادرات، هدف گذاری هایی را عنوان و نقشه راهی را برای رسیدن به این اهداف ترسیم 
کرد.وی ادامه داد: وزارت صمت حداقل صادرات امسال را ۴۷ میلیارد دلار هدف گذاری 
کرده و حدود ۱۲ میلیارد دلار از کل هدف گذاری های انجام شده مربوط به صادرکنندگان 
بخش خصوصی اســت که نه از انرژی ارزان استفاده می کنند و نه شرایط خاص و ویژه 
شرکت های عمومی و یا اصطلاحاً خصولتی را دارند.لاهوتی با بیان اینکه بر اساس آمار 
بانک مرکزی ۳۰ درصد واردات مربوط به بخش صادرات عمومی مانند بخش کشاورزی 
و صنعتی که بیشــتر شرکت های کوچک و متوسط هستند از  محل صادرات خودشان 
است، ادامه داد: بنابراین این گروه، در عمل معادل ۸.۵ تا ۹ میلیارد دلار ارز باید عرضه 
کنند که با توجه به  نرخ نیما ، عملا این دسته از صادرکنندگان قادر به عرضه نیستنند. 
لذا به رئیس کل بانک مرکزی پیشنهاد شد تا سبد وارداتی معادل این مقدار تعریف شود 
که تنها امکان واردات از ارز صادراتی داشته و با واگذاری ارز و کوتاژ به واردکنندگان امکان 
رفع تعهد ارزی انجام شــود.وی گفت: گر چه روش واگذاری کوتاژ در قانون دیده شده، 
ولی متاسفانه به دلایل مختلف استفاده از این روش با اختلال جدی مواجه شده است.

لاهوتی اظهار کرد: از ابتدای سال ۱۴۰۳ کلیه زنجیره فولاد ناگزیر به عرضه  ارز خود در 
سامانه نیما شده اند. ولی از آنجا که مواد اولیه آن ها در بورس، به قیمت بالاتر از نرخ ارز 
نیما تعیین می شود، صادرکنندگان معتقدند روند صادرات کاهشی خواهد شد.وی با بیان 
اینکه صادرکنندگان قیر نیز از ۱۵ آبان ۱۴۰۲  صادراتشان مشروط به عرضه ارز در سامانه 
نیما شده است، ادامه داد: آن ها هم همین مشکل را دارند و مشکلاتشان با توجه به اینکه 
چند ماه از این تصمیم گذشته، بیشتر خود را نمایان کرده است.رئیس کمیسیون صادرات 
اتاق ایران با بیان اینکه در آخرین جلسه کمیته بازگشت ارز، دستور رسیدگی و برگزاری 
جلســه مجدد در این باره صادر شــد، افزود: با این حال اما تا به امروز برای حل مشکل 
صادرکنندگان قیر جلسه ای تعیین نشده است. در رابطه با مشکل صادرکنندگان فولاد 
هم جلساتی برگزار شده که هنوز به تصمیم مشخصی نرسیده است.خدمات کشتیرانی به 
درستی به صادرکنندگان اطلاع رسانی نشده استلاهوتی در بخش دیگر سخنان خود به 
شرایط ویژه ای که کشتیرانی ایران برای صادرکنندگان در نظر گرفته اشاره کرد وگفت: 
دست اندرکاران سازمان کشــتیرانی علاقه مند بودند، این خدمات از طریق کمیسیون 
صادرات اتاق ایران اطلاع رسانی شــود. صادرکنندگانی که در حوزه حمل ونقل دریایی 
فعالیت دارند مشکلات جدی ای در حوزه صادرات چه در بخش کانتینرهای یخچال دار 
و چه بخش غیریخچالی دارند. رئیس کمیســیون صادرات اتاق ایران افزود: مسئولین 
حمل ونقل دریایی برای این مشــکلات راهکارها و پیشنهاداتی دارند اما به نظر می رسد 
اطلاعات صادرکنندگان در زمینه خدمات کشتیرانی اندک است و اطلاع رسانی در این 
زمینه به خوبی صورت نگرفته است. لاهوتی به مسئولین کشتیرانی ایران پیشنهاد داد 
تا از ظرفیت اتاق و کمســیون صادرات برای ارائه خدمات به تجار اســتفاده کند.   اتاق 
ایران آماده مشــارکت برای نوسازی زیرساخت های حمل ونقل دریایی است صدرالدین 
نیاورانی -  نایب رئیس کمیسیون صادرات اتاق ایران - با بیان اینکه سازمان کشتیرانی 

برای حمل محصولات فســادپذیر که بیش از ۵۰ درصد صادرات و واردات ما را تشکیل 
می دهــد تنها ۲۰۰ کانتینر یخچال دار دارد، اظهار کرد: این در حالی اســت که برخی 
از آن ها نیز فرســوده و غیرقابل استفاده هستند. بنابراین درخواست اصلی ما به عنوان 
صادرکننده تقویت زیرساخت ها است.وی با انتقاد از برخی بخشنامه ها و تصمیمات که 
هزینه های صادرات را برای صادرکنندگان افزایش می دهد، گفت: سازمان کشتیرانی چه 
امکاناتی در بندرعباس و بوشــهر دارد که هزینه صادرکننده را کاهش دهد؟. متأسفانه 
امکانات زیادی وجود ندارد در حالی که قرار اســت بندر ترانزیتی منطقه شویم و بار 
حداقل ۴۰۰ میلیون نفر را جابه جا کنیم. نایب رئیس کمیسیون صادرات اتاق 
ایران با بیان اینکه اتاق ایران آماده مشارکت برای ساخت اسکله های مناسب 
در بنادر است، گفت: ما آمادگی داریم تا در جلسات مشترک مشکلات مربوط 
به نوسازی امکانات لجستیک را شناسایی کرده و برای رفع آن ها سرمایه گذاری 
و مشارکت کنیم. خدمات Door Door T۰ سازمان کشتیرانی به صادرکنندگان در 
ادامه این نشست بیات - معاون توسعه بازار گروه کشتیرانی ایران - با تشریح 
 Door( توانمندی ها و امکانات سازمان کشتیرانی، گفت: حمل ونقل دور تو دور
Door T۰( یکی از خدمات مهم ما به صادرکنندگان است. به این ترتیب با ایجاد 
مرکزی در خود کشــتیرانی می توانیم کالاها را از در کارخانه به مقصدی در 
کشور دیگر حمل کنیم و برعکس. این خدمات در حالی انجام می شود که تجار 
گرفتار فرآیند ترخیص در بندر و گمرک نخواهند بود. او افزود: خطوط جدیدی 
برای تردد به بخش های مختلف قاره افریقا راه اندازی شده است و شناورهای 
ما هر ۲۵ روز در این مسیر تردد دارد. بنا بر اعلام اتاق ایران بیات با بیان اینکه 
تحریم ها نتوانسته کشتیرانی ایران را متوقف کند، افزود: با سازمان دهی مناسب 
سازمان کشتیرانی، شناورهای ما طبق برنامه زمان بندی در مسیرهای مختلف حرکت 
کرده و به فعالیت ادامه می دهند. او با اشاره به مشکل توقف طولانی کشتی ها در بنادر 
روســیه، اظهار کرد: با اقداماتی که انجام دادیم سرعت کار را به نحو مطلوبی بالا بردیم 
تا مسیر کریدور شمال-جنوب را فعال کنیم.بیات با بیان اینکه یکی از مشکلات ما در 
کشتیرانی تقاضاهایی است که از تجار به ما می رسد اما در عمل اجرایی نمی شوند، گفت: 
بر اساس تقاضای تجار برخی از خطوط ما برنامه ریزی می شوند اما در عمل شناورها خالی 
می مانند و با زیان مواجه می شویم.وی پیشنهاد کرد: تجار متقاضی خدمات در خطوط 
مختلف، در نامه نگاری با معاونت توسعه بازار کشتیرانی، تقاضای خود را به همراه تعیین 
مبــدأ و مقصد و برنامه زمان بندی، اعلام کنند تا ما بتوانیم بر این اســاس برنامه ریزی 
کنیم. بســته های تخفیفی سازمان کشتیرانی برای طیف زیادی از محصولات صادراتی 
محمدرضا احمدی زاده - مدیرعامل شرکت کانتینری سازمان کشتیرانی-  نیز بیان کرد: 
کشتیرانی با وجود محدودیت ها خطوط خود با نقاط مختلف را باز نگه داشته به نحوی 
که در حمل محمولات صادراتی در فرودین ماه امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل 
۳۸ درصد رشد داشته که این رقم منهای حمل محصولات پتروشیمی است.او با اشاره 
به خدمات کشــتیرانی به صادرکنندگان با هدف رقابت پذیری بیشتر آن ها، ادامه داد: 
سازمان کشتیرانی، بر اساس HS کد، برای کالاهای صادراتی که از قیمت زیادی برخوردار 
نیستند، از جمله مصالح ساختمانی، ســرامیک و طیف زیادی از محصولات صادراتی، 
بســته های تخفیفی در نظر گرفته که رقابت با رقبای خارجی را برای صادرکنندگان ما 

تسهیل می کند.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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عضو هیات رئیسه موقت فراکسیون مستقلین ولایی مجلس دوازدهم از تعیین رئیس موقت این فراکسیون خبر داد.مهرداد لاهوتی در گفت وگو با 
ایسنا اظهار کرد: امروز جلسه فراکسیون مستقلین ولایی مجلس دوازدهم با دستور تعیین هیات رئیسه این فراکسیون تشکیل شد.منتخب مجلس 
دوازدهم توضیح داد: در این جلسه مقرر شد ۱۵ عضو هیات موسس فراکسیون به عنوان اعضای هیات رئیسه موقت فراکسیون به کار خود ادامه 
دهند. همچنین رئیس هیات موســس یعنی آقای بروجردی به عنوان رئیس موقت فراکســیون مستقلین ولایی مجلس دوازدهم باشد.به گفته وی، 
مسعود پزشکیان، غلامرضا نوری قزلجه، مهرداد لاهوتی، همتی )ایلام(، احمد بخشایش، غلامرضا تاج گردون، فتح اله توسلی، حسین زاده، محمد باقری 
بناب، علاءالدین بروجردی، نصیرپور، مریم عبداللهی، قدرتی، سید فرید موسوی و مصطفی پوردهقان، ۱۵ عضو هیات موسس فراکسیون مستقلین 

ولایی مجلس دوازدهم هستند که به عنوان هیات رئیسه موقت فراکسیون تعیین شدند.

www.sobh-eqtesad.ir

بروجردی رییس موقت فراکسیون مستقلین مجلس دوازدهم شد

info@sobh-eqtesad.ir

دولت بعدی راه شهید رئیسی 
در ساخت مسکن را باید 

ادامه دهد

میرتــاج الدینی نماینده مجلس با بیان این که رئیس جمهور شــهید، مرد 
خدمت بود و هر چیزی که در راســتای منافع مردم بود، برای شهید رئیسی 
اولویت داشــت، گفت: از آنجائیکه مسکن جزو مشــکلات اساسی و اصلی 
مردم به شــمار می رود، ایشــان اهتمام جدی ای به این موضوع داشــت و 
دغدغه ویژه ای بر حل معضل ســاخت مســکن در جهت تسهیل موانع بر 
ســر مسیر خانه دار شدن مردم داشــتند و لازم است دولت بعدی که روی 
کار می آید نیز به مسائل مردم و از جمله مسئله مسکن توجه جدی داشته 
باشــدبه گزارش ایسنا، مســکن به عنوان یکی از مهم ترین نیازهای اساسی 
خانواده ها یکی از مشکلات مهم مردم به شمار می رود. این مشکل به عنوان 
یک مانع برای ازدواج جوانان و فرزندآوری نیز عمل می کند. مسکن در حال 
حاضر بیــش از ۵۰ درصد از درآمد خانوارها را به خودش اختصاص میدهد. 
با توجه به اینکه جوانان در ابتدای زندگی مشــترک اجاره نشــین هستند، 
اجاره بهای بالا و قیمت بالای مسکن برایشان مشکلات جدی ایجاد می کند.

با توجه به تمام واقعیاتی که گفته شد، مسکن جزو دغدغه های اصلی شهید 
رئیســی بود. این موضوع در لیست شعارهای انتخاباتی ایشان قرار داشت و 
طی سال های گذشته اقدامات جدی در این زمینه انجام شده است.به گفته 
وزیر راه و شهرسازی کشــور، با وجود مشکلاتی که بر سر راه تولید مسکن 
انبوه در کشــور وجود دارد، حدود ۲ میلیون و ۶۰۰ هزار واحد مسکونی در 
دســت ساخت اســت و حدود ۶۰ هزار مورد از آن ها به زودی تحویل داده 
می شود.عدم همکاری بانک ها با تســهیلات ساخت مسکن و حریم شهرها 
از جمله مشــکلاتی است که دولت شهید رئیســی برای تولید مسکن ملی 
با آن مواجه بود. به گفته نمایندگان مجلس، شــهید رئیسی با پیگیری های 
مداوم توانســت مجلس یازدهم را با خودش همراه کند تا مصوبات خوبی در 
زمینه ساخت مسکن ملی داشته باشند.دغدغه رئیس جمهور شهید نسبت 
به مسکن ســیدمحمدرضا میرتاج الدینی، عضو کمیسیون برنامه، بودجه و 
محاســبات شورای اســلامی مجلس یازدهم در گفتگو با ایسنا در خصوص 
دغدغه شــهید رئیســی در خصوص دغدغه رئیس جمهور شهید در زمینه 
ســاخت مسکن برای مردم خاطرنشــان کرد: این موضوع جزو اولویت های 
اصلی دولت ســیزدهم و شخص شهید رئیسی بود. ایشان همواره به ساخت 
مسکن توجه اساسی داشت و طی سال های گذشته پیگیری های جدی در 
این زمینه داشت.وی با تاکید بر این که لازم است ساخت مسکن انبوه توسط 
دولت بعدی که روی کار می آید، ادامه پیدا کند و با جدیت در دســتور کار 
باشد، گفت: نهضت ملی مسکن در راستای ساخت مسکن انبوه شکل گرفته 
است و باید ادامه پیدا کند.چه کسانی با دغدغه شهید رئیسی در حوزه مسکن 
مخالف بود؟عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس مجلس یازدهم 
خاطرنشان کرد: بانک ها بر اساس قانون موظفند ۲۰ درصد از تسهیلات شان 
را به حوزه مســکن اختصاص دهند و دولت را در اجرای طرح های مســکن 
ملی حمایت کنند، با این حال، شــاهد هســتیم که دولت ها همکاری لازم 
را در این زمینه ندارند.وی ادامه داد: شــرایط سختی برای اعطای تسهیلات 
ســاخت مســکن پیش روی متقاضیان قرار داده می شود، به نحوی که عده 
زیادی از گرفتن این تسهیلات صرف نظر می کنند.میرتاج الدینی  با بیان این 
که تنها ۲۰ درصد از تســهیلات بانک ها باید به حوزه مسکن اختصاص پیدا 
کنــد، تصریح کرد: با این حال بانک ها همراهی لازم را در این زمینه ندارند، 
بانک های خصوصی عمدتاً به وظایفشــان در زمینه تسهیلات مسکن عمل 
نمی کنند و تعداد اندکی از بانک های دولتی از جمله بانک مســکن همکاری 
لازم را دارند.حریم شــهرها،  اجازه توســعه افقی را نمی دهدعضو کمیسیون 
برنامه، بودجه و محاسبات مجلس یازدهم خاطرنشان کرد: محدوده شهرها 
نیز یکی دیگر از مشــکلات پیش روی اجرای طرح های ملی مســکن است، 
در بســیاری از موارد، حریم شــهرها و یا قواعد منابع طبیعی به عنوان یک 
مانع برای ســاخت مســکن عمل می کنند، رفع این مشکل نیز می تواند در 
ســاخت انبوه مسکن در کشور موثر باشــد.میرتاج الدینی با بیان این که در 
مجلس یازدهم اقدامات خوبی در راســتای کمک به ساخت مسکن ملی در 
کشــور انجام شــد، گفت: در قانون این اجازه را به بنیاد مسکن دادیم که از 
طریق بازتعریف طرح هادی روستاها بتواند زمین های بیشتری را در اختیار 
روستاییان برای ساخت خانه قرار دهد.وی در پایان تأکید کرد: رئیس جمهور 
شهید، مرد خدمت بود، هر چیزی که در راستای منافع مردم بود، برای شهید 
رئیسی اولویت داشت؛ از آنجائیکه مسکن جزو مشکلات اساسی و اصلی مردم 
به شــمار می رود، ایشان اهتمام جدی به این موضوع داشت و دغدغه ویژه 
ای بر حل معضل ســاخت مسکن در جهت تسهیل موانع بر سر مسیر خانه 
دار شدن مردم داشتند و لازم است دولت بعدی که روی کار می آید نیز به 

مسائل مردم و از جمله مسئله مسکن توجه جدی داشته باشد.

استاندار خوزستان:

۷ هزار هکتار زمین در خوزستان زیر 
کشت زراعت چوب رفته است

ایسنا/خوزستان استاندار خوزستان گفت: بر اساس آمار، بیش از ۷ هزار هکتار 
تاکنون زیر کشت زراعت چوب رفته است که می تواند چهار سال آینده حجم 
زیادی از چوب مورد نیاز کارخانه چوب را تولید کند.علی اکبر حسینی محراب 
امروز ۶ خردادماه در نشست زراعت چوب استان، اظهار کرد: صیانت از هوا آن 
چیزی است که آیندگان به آن نیاز دارند. فرزندانمان که در شهر زندگی می کنند 
نیاز به آب و هوای خوب و سالم دارند. با توجه به آلایندگی موجود ناشی از صنایع 
و پتروشیمی ها و ســایر آلایندگی ها، نیاز به وجود درخت است و طرح زراعت 
چوب در استان به صورت جدی پیگیری می شود.وی افزود: کارشناسان و مراکز 
تحقیقاتی به این نتیجه رسیدند که کاشت اکالیپتوس در ۳۰۰ هزار هکتار برای 
طرح زراعت چوب در نظر گرفته شود.حسینی محراب ادامه داد: میزان پیشرفت 
طرح زراعت چوب در حال پیگیری است و در این زمینه برای ۱۲۹ هزار هکتار، 
گروه های مختلف مردمی درخواست مشارکت در طرح زراعت چوب کردند که از 
این میزان ۵۴ هزار و ۳۰۰ هکتار تبدیل به قرارداد شد.استاندار خوزستان گفت: 
بر اساس آمار، بیش از ۷ هزار هکتار تاکنون زیر کشت زراعت چوب رفته است که 
می تواند چهار سال آینده حجم زیادی از چوب مورد نیاز کارخانه چوب را تولید 
کند.وی اظهار کرد: ۳۰ میلیون درخت اکالیپتوس در نهالستان ها کاشته شده که 
۱۲ میلیون به شکل های مختلف در عرصه ها کشت شده است.   حسینی محراب 
عنوان کرد: برای زراعت چوب، ۷ میلیون اصله درخت در نظر گرفته شده و مابقی 

برای جنگل کاری و طرح یک میلیارد درخت وزارت جهاد کشاورزی است.

گزیده خبر در پیامی به مناسبت آغاز به کار دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی

رهبر انقلاب: مجلس باید آرامش بخش و دعوت کننده به 
همدلی در محیط عمومی کشور باشد

احیای جهاد سازندگی؛ 
از حرف تا عمل در دولت 

سیزدهم

قیمت طلای جهانی در پایین ترین حد دو 
هفته گذشته

جهاد ســازندگی یک نیروی مردمی برای محرومیت زدایی بود که با ادغام با جهاد کشــاورزی به  گونه ای 
از بین رفته بود، اما در ســال نخســت کاری دولت سیزدهم و روی کار آمدن رئیس جمهور شهید با ایجاد 
شورای عالی جهاد کشاورزی در اولویت قرار گرفته و فعالیت خود را آغاز کرد تا بخشی از عدالت وعده داده 
شده خود را در قالب آن اجرایی کند.به گزارش ایسنا، دولت سیزدهم مردادماه ۱۴۰۰ آغاز به کار کرد و با 
توجه به گذشت ۳۴ ماه از فعالیت خود اقدامات مختلفی در بخش های مختلف اقتصادی صورت گرفت که 
می توان به ایجاد شورای عالی جهاد کشاورزی به عنوان یکی از اقدامات مهم رئیس جمهور شهید اشاره کرد.

کاهش ۳۳ درصدی بارندگی نسبت به 
میانگین بلندمدت

ارز در وضعیت ثبات
انرژی گریبان گیر مردم نشد ناترازی 
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در نشست کمیسیون صادرات اتاق ایران مطرح شد

پیگیری مشکلات مربوط به بازگشت ارز حاصل از صادرات فولاد و قیر
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گزیده خبر

مخبر: سرمایه اصلی کشور مردم 
هستند

سرپرست ریاســت جمهوری گفت: در تمام 
طول سال های انقلاب اسلامی آنچه که همواره 
مشکل گشا بوده است حضور مردم در صحنه 
با تدبیر مقــام معظم رهبری بوده اســت.به 
گزارش ایسنا، محمد مخبر در مراسم افتتاحیه 
دوازدهمین دوره مجلس شــورای اســلامی 
بیان کرد: برای من بســیار سخت است که از 
طرف شهید عزیز آیت الله رئیسی در این مجلس شورای اسلامی سخنرانی کنم، من 
نمی خواهم خیلی وقت مجلس را بگیرم. در ۲ فصل مطالب خود را مطرح می کنم.وی 
گفت: اولا خدمت تک تک نمایندگان این موفقیت را تبریک می گویم و افتتاح دوره 
دوازدهم مجلس شورای اسلامی را به درگاه الهی شکر می گویم که به نعمت ولایت 
فقیه این اتفاق رقم خورد همانطوری که حضرت امام خمینی )ره( فرمودند تا اینها 
وجود دارد آسیبی به کشور وارد نمی شود.مخبر در ادامه اظهار کرد: در همین چند 
روز که اتفاقات را پشــت سر گذاشتیم و در اصل کلیدی ترین مهره اداره کشور را از 
دست دادیم به رغم این که تمام کشور مراسم تشییع پیکر پاک این عزیزان را برگزار 
می کرد مجلس خبرگان سروقت کار خود را شروع کرد. مجلس شورای اسلامی نیز 
به وقت فعالیت خود را آغاز کرد. همان مطلبی که رهبری در لحظه اول فرمودند که 
کارهای اداری کشور نباید با هیچ خللی مواجه شود و هیچ برنامه ای نباید به تاخیر 
بیفتد، همانطور شد.سرپرست ریاست جمهوری در ادامه تصریح کرد: نعمت رهبری 
و نعمت مردم را شکر می گوییم، سرمایه اصلی کشور ما، مردم هستند در همه مسائل 
در طول این ســال ها آنچه که گره گشا بوده است حضور مردم با تدبیر رهبری بوده 
اســت. در این قضیه نیز همین اتفاق افتــاد.وی در ادامه تاکید کرد: بنده از نزدیک 
با شــهیدان مواجه بودم؛ این شهیدان یکسری ویژگی های شخصی داشتند که این 
محبوبیت کنونی آنها نمی تواند جدا از این ویژگی ها باشد. بنده در این جریانات اخیر 
حس کردم که هیچ عمل صالحی بالاتر از خدمت به مردم و تبعیت از رهبری نیست.

در پیامی به مناسبت آغاز به کار دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی

رهبر انقلاب: مجلس باید آرامش بخش و دعوت کننده به همدلی در محیط عمومی کشور باشد

معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور با بیان اینکه آیت الله رئیسی به همه 
وزرا تاکید می کرد که حتی اگر نخبگان حوزه های شما با دولت موافق و همراه نیستند، نظرات 
آنها دریافت و از آنها استفاده شود، گفت: این رویکرد موجب شد که سال ۱۴۰۲ نسبت به سال 
۱۴۰۱، همکاری هایمان با ایرانیان مقیم خارج از کشــور، ۳ برابر شــود و همچنین بازگشت 
نخبگان از ۲۰۰ دانشگاه برتر دنیا به کشور، ۱.۸ برابر ارتقاء یافته است.به گزارش ایسنا، دکتر 
روح الله دهقانی فیروزآبادی با حضور در بخش گفت وگوی ویژه شبکه خبر صدا و سیما ضمن 
تسلیت شــهادت رئیس جمهور، ابزار امیدواری کرد که مکتب خدمت خالصانه ای که آیت الله 
رئیســی پایه گذار آن بودند و برای آن نماد شــدند، مستدام در کشــور بماند و هر روز شاهد 
پیشرفت ایران و درخشش آن در جهان باشیم.وی با اشاره به نوع نگاه آیت الله رئیسی به زیست 
بوم فناوری ایران، اظهار کرد: در یک هفته گذشــته درباره ابعاد شخصیتی شهید جمهورمان 
صحبت های زیادی شد که با توجه به فضای اندوه و احساسی که مردم داشتند، عمده توجهات 
به ســمت منش، رفتار، اخلاق و خلوص و خستگی ناپذیری ایشان بود و من به عنوان معاون 
کوچک ایشان که در حوزه علمی و فناوری به ایشان کمک می کردم، قویا معتقدم که حضرت 
آیت الله رئیســی یک مدیر راهبردی تمام عیار بود.دهقانــی فیروزآبادی با بیان اینکه اقتصاد 
دانش بنیان برای آیت الله رئیســی تنها یک اصلاح عنوان نبود، بلکه تغییر راهبردی جدی در 
حوزه علم و فناوری کشور بود، گفت: در سال های اول انقلاب و حتی ۳ تا ۴ دولت قبل، عمده 
رشد و پیشرفت کشور بر مبنای اقتصاد منبع پایه بوده است و در این راستا عموما بر پایه منابع 
نفتی و معادن، اقتصاد کشور را توسعه دادیم، به این معنا که نفت را می فروختیم و با پول آن 
مدرســه، بیمارســتان و دانشــگاه می ســاختیم.معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
رئیس جمهور افزود: ولی در ســال های اخیر با توجه به بالا رفتن مصرف و هزینه های کشور و 
همچنین تحریم های سنگینی که دشمن علیه کشور داشته است، اقتصاد منبع پایه به زودی 
ضعف خود را نشان داد.دهقانی فیروزآبادی با تاکید بر اینکه تکیه به نفت و خام فروشی، معضل 
اقتصاد کشــور بوده اســت، اضافه کرد: اگر ما به دنبال پیشرفت و رشد تراز هستیم، بر مبنای 
اقتصاد منبع پایه نمی توان به آن نائل شد. وی خاطر نشان کرد: راهبردی که رهبر معظم انقلاب 
بیش از ۲۰ سال قبل که تحت عنوان جنبش نرم افزاری آغاز کردند، در دوران حضرت آیت الله 
رئیسی به بلوغی رسید که تغییر راهبری این زیست بوم از یک زیست بوم صرفا علمی و فناوری 
افتخارآفرین به یک زیســت بوم مؤثر در اقتصاد مورد توجه ایشــان قرار گرفت. خروجی این 
نگرش، در عنوان معاونت علمی مشــاهده می شود و این معاونت به معاونت علمی، فناوری و 
اقتصاد دانش بنیان ارتقاء یافت.دهقانی فیروزآبادی تغییر نام معاونت علمی را ناشی از این نگاه 
راهبردی دانست و اظهار کرد: اگر می خواهیم رشدی در کشور اتفاق بیفتد، کلید گشایش این 
مســیر، تنها و تنها در علم و فناوری است. مساله بهره وری که بارها و بارها آیت الله رئیسی در 
سخنرانی خود بیان می کرد، استفاده از نخبگان چه به صورت فردی و چه در قالب شرکت های 
دانش بنیان بوده و نشان دهنده توجه راهبردی ایشان به اقتصاد دانش بنیانی بود که باید ارزش 
آفرینی خود را در علم و فناوری بیابد.وی افزود: برای اولین بار که خدمت آیت الله رئیسی رسیدم 
تا نکات خود را مطرح کند دو راهبرد جدی را ترسیم کردند که یکی از این راهبردها این بود 
که دستاوردهای علمی و فناوری کشور باید به صورت جدی، واقعی و مؤثر در زندگی مردم و 
همه حوزه های اقتصادی چون صنعت، کشــاورزی، سلامت، معدن و پتروشیمی نفوذ کند و 
دومین راهبرد این بود که این توجه نباید ما را از آینده غافل کند.به گفته وی این نگاه آیت الله 
رئیسی بود که یک نگاه به آنچه که در گذشته داریم و استفاده از آن در اقتصاد و نگاه به آینده 
و دســتاوردهایی که باید داشته باشــیم.دهقانی فیروزآبادی تاکید کرد: بندی در برنامه هفتم 
توسعه آمد  که مورد حمایت ایشان قرار گرفت که موضوع آن، این است که کشور باید در طی 
برنامه هفتم توسعه، ۶ مجموعه بزرگ و تراز در آفرینش های فناوری های روز داشته باشد که 
این ۶ مرکز در حوزه های زیســت مهندسی، میکروالکترونیک، علوم شناختی، اعصاب و مغز، 
هوش مصنوعی و کوانتوم اســت.دهقانی فیروزآبادی اظهار کرد: فکر نمی کنم که در دولت با 
توجه به مســائل مختلفی که وجود داشت، کســی مانند رئیس جمهور شهید، توجه و پیگیر 
مسائلی چون هوش مصنوعی و کوانتوم داشته باشد.معاون علمی رئیس جمهور خاطر نشان کرد: 
معتقدم مرکز ملی هوش مصنوعی و شورای راهبری کوانتوم دو تا از یادگاری های شهید رئیسی 
در حوزه فناوری های رو به آینده است و ما سعی کردیم در مدت ۲ سال که در خدمت ایشان 
بودیم، برنامه ریزی های خود را بر روی این دو محور متمرکز کنیم.افق ترسیم شده علم و فناوری 
از نظر رئیس جمهور شــهید معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور با بیان 
این که  خوشبختانه کشور در سال های گذشته رتبه های خوبی در حوزه های علم و فناوری چون 
فناوری های زیستی، نانو و هوش مصنوعی کسب کرده است  و دارای رتبه های جهانی هستیم، 
ولی توجه آیت الله رئیســی این بود که در طول برنامه هفتم در جایگاه های اول تا ســوم قرار 
بگیریــم. دهقانی فیروزآبادی، با بیان اینکه آیت الله رئیســی توجه جدی به آماده شــدن زیر 
ساخت های لازم برای فناوری داشته است، یادآور شد: زمانی توسعه فناوری در قالب آزمایشگاه ها 
و شــرکت های دانش بنیان کوچک و نوپا قابل تصور بود، ولی در دنیایی که هر روز به واسطه 
فناوری پیشرفت می کند، توجه به ساختارهای متمرکز و بزرگ و ملی یک نگاه راهبردی است 
که این را به ما تذکر می داد.رئیس بنیاد ملی نخبگان اضافه کرد: این نگاه که در کشور حداقل 
۶ مجموعه بزرگ آزمایشــگاهی و مرکز آفرینش های فناوری داشته باشیم از جمله توجهات 
خاص رئیس جمهور شهید بوده است.نگاه رئیس جمهور شهید به نخبگان دهقانی فیروزآبادی 

در خصوص رویکرد آیت الله رئیسی به نخبگان گفت: ایشان نگاهشان به نخبگان یک نگاه فراتر 
از بخشی از جامعه بود و به معنای واقعی کلمه در سیاست ها و راهبردهای وی، نگاه حکمرانی 
نخبگانی را می دیدم، به این  معنا که تاکید داشــتند که مســائل کشور تنها و تنها با کمک و 
همکاری نخبگان حل می شود.وی ادامه داد: ما از نظر منابع در کشور محدودیت داریم که دولت 
باید با آن گذران امور داشــته باشد، ولی اگر قرار باشــد پیشرفتی در کشور اتفاق بیفتد، این 
پیشــرفت لزوما از مسیر سرمایه گذاری های پولی و مالی مجددا نیست، بلکه از جنس اصلاح 
فرایندهای حکمرانی به سمت فرایندهای هوشمندانه و نخبگانی است.دهقانی فیروزآبادی گفت: 
تاکیدی که آیت الله رئیســی به همه وزرا در این زمینه داشــت، این بود که حتی اگر نخبگان 
حوزه های شــما با دولت موافق همراه نیستند، نظرات آنها دریافت و از آنها استفاده شود. وی 
افزود: من معتقدم تنها مسیر پیشرفت را حضرت آقا دنبال می کنند و رشدی که ما در کشور 
انتظار آن را داریم، اســتفاده از نخبگان در ارکان حکمرانی و حل مسائل کشور است؛ چرا که 
راهکارهای حل مســاله کشور، راهکارهای نخبگانی اســت نه راهکارهای مالی و سرمایه ای و 
منابعی. معاون علمی رئیس جمهور ادامه داد: تصور نمی کنم که در طول این ســال ها، دولتی 
جوان تر از دولت آیت الله رئیسی تجربه کرده باشیم، به گونه ای که در رده های میانی مدیریت 
در وزارتخانه های صمت، جهاد کشاورزی، علوم و بهداشت شاهد حضور مدیران دهه ۶۰ و ۷۰ 
هستیم که کاملا با نگاه نخبگانی فعالیت می کنند.وی ادامه داد: علاوه بر آن آیت الله رئیسی در 
حوزه های صنفی و رسیدگی و توجه به نخبگان نیز دغدغه مند بود و در جلسات، همواره اولین 
سؤالشان در خصوص وضعیت نخبگان کشور این بود که فضای نخبگانی کشور، چه کارهایی 
می تواند انجام دهد.معاون علمی و فناوری رئیس جمهور افزود: به خاطر دارم مســاله شــرایط 
پزشکان، پرستاران و کادر درمان را با ایشان درمیان گذاشتم و کمتر از دو هفته با تمام مؤثران 
این حوزه جلسات فشرده برگزار کرد و یک جلسه که به مدت ۳ ساعت در خدمت ایشان بودیم، 
منجر به تدوین ۱۲ راهکار عملیاتی شد..به گفته وی، آیت الله رئیسی در این جلسات به دنبال 
توصیه نبود، بلکه به دنبال راهکارهای عملیاتی بود و تاکید آیت الله رئیسی بر »راهکارهای علی 
الارض« بود.دهقانی فیروزآبادی تاکید کرد: اگر آخرین استوری صفحه ایشان را مشاهده کنید، 
دســتور ایشان به من در شورای عالی فضای مجازی برای تشکیل کمیته ای به منظور حفظ و 
نگهداری و تقویت نیروی انسانی نخبه کشور در حوزه های فضای مجازی و حوزه های نرم بوده 
اســت. دهقانی فیروزآبادی اظهار کرد: تاکید آیت الله رئیسی این بود که بزرگترین حمایت از 
جریان نخبگانی کشور، ایجاد زمین بازی برای تأثیر گذاری آنها در همه عرصه ها از ارائه مشاوره 
تا حوزه های مدیریتی است، ضمن آنکه توجه ویژه ای به نخبگان داشت و همین توجه ویژه بود 
که ارتباطات ما را با نخبگان ایرانی خارج از کشور توسعه داد.وی تاکید کرد: افتخار می کنم که 
طبق آمارهای ســامانه های جذب و به کارگیری نخبگان، سال ۱۴۰۲ نسبت به سال ۱۴۰۱، 
همکاری هایمان با ایرانیان مقیم خارج از کشور، ۳ برابر شده لست. همچنین بازگشت نخبگان 
از ۲۰۰ دانشــگاه برتر دنیا به کشور، ۱.۸ برابر ارتقاء یافته است.رئیس بنیاد ملی نخبگان این 
ارتقای آمارها در حوزه نخبگان را حاصل توجه ویژه رئیس جمهور شهید به امور نخبگان عنوان 
کرد.وی یادآور شد: در سال گذشته عده ای نخبگان ایرانی که سال گذشته به کشور بازگشتند، 
به عنوان عضو هیات علمی در دانشــگاه ها مشغول به فعالیت شدند و برای عده ای از آنها که 
قریب یه ۳۵۰ نفر می شود، فرصت ایجاد شرکت های دانش بنیان فراهم شد و بخش دیگری 

از آنها به عنوان نیروهای متخصص در شــرکت های تــراز دانش بنیان، فرصت همکاری پیدا 
کردند.وی افزود: نگاه دیگری که آیت الله رئیسی به حوزه نخبگانی داشت، این بود که ایرانیانی 
که در خارج از کشور هستند، اما به هر دلیلی که نمی توانند به کشور بازگردند، ولی علاقه مند 
به خدمت در کشــور هستند، بچه های کشور هستند؛ از این رو در سال گذشته بیش از ۲۰۰ 
مورد پروژه های راهبردی با این افراد که خارج از کشور بودند، تعریف کردیم.وی ادامه داد: این 
۲۰۰ پروژه در خارج از کشور اجرا شد و خدمات آن در کشور مورد استفاده قرار گرفته است. 
حمایت ها برای توسعه بازار دانش بنیان ها دهقانی فیروزآبادی در پاسخ به این سؤال که مهمترین 
حمایت رئیس جمهور شهید از فناوری چه بوده است، گفت: مهمترین نکته ای که ایشان بارها 
به من تاکید می کرد این اســت که بزرگترین کار این معاونت، به خط کردن همه دستگاه ها و 
دولت برای اســتفاده از محصول و خدمات شرکت های دانش بنیان. اینکه می گویم آیت الله 
رئیسی یک فرد فکور راهبردی بود، به همین دلیل است.وی افزود: من به جرات عرض می کنم 
که طی سال های گذشــته بزرگترین حامی فکری و گفتمانی و سیاستی جریان دانش بنیان 
کشــور، حضرت آقا و بزرگترین حامی اجرایی فرامین مقام معظم رهبری برای توسعه اقتصاد 
دانش بنیان، شخص آقای رئیسی بوده لست یعنی آیت الله رئیسی شخصا داعیه  دار توسعه بازار 
دانش بنیان ها بود و بارها تاکید کرد که به هیچ وجه اجازه داده نشود که کالا و خدمتی که در 
کشور وجود دارد و شرکت های دانش بنیان می توانند آن را تامین کنند، از خارج تهیه شود و 
این امر برایشــان خط قرمز بود.معاون علمی رئیس جمهور با بیان اینکه آیت الله رئیســی در 
جلسات هیات دولت بارها تاکید می کرد که کالایی که در داخل تولید می شود، نباید از خارج 
وارد شــود، گفت: ایشان هم هوشــمندانه هدایت می کرد و هم شخصا مدعی حمایت از بازار 
دانش بنیان ها بود.دهقانی فیروزآبادی اضافه کرد: این رویکرد منجر به رخدادهای شگرفی در 
سال گذشته شد، اینکه شرکت های حوزه نفتی از ۱۰۰ شرکت به ۶۰۰ شرکت ارتقاء می یابد 
و اینکه وزارت نفت امروز بیش از ۱.۸ میلیارد دلار قرار داد با دانش بنیان ها منعقد کرده، نتیجه 
حمایت های رئیس جمهور شهید است.وی فروش ۵۳۰ همتی شرکت های دانش بنیان در سال 
گذشته را از دیگر دستاوردهای توجه و حمایت رئیس جمهور شهید از این حوزه دانست و گفت: 
ســال گذشته دانش بنیان ها ۵ میلیارد دلار ارز دولتی دریافت کردند و در مقابل ۲.۵ میلیارد 
دلار صادرات داشــته اند که ارزش متوسط صادرات آنها نسبت به کالاهای صادراتی برابر بوده 
اســت. باید توجه شــود که همه محصولات شــرکت های دانش بنیان، دانش محور نیستند و 
کالاهای غیر دانش بنیان هم در سبد تولیدات خود دارند.دهقانی فیروزآبادی اظهار کرد: مساله 
اصلی اینجاست که معادل ۲۰ میلیارد دلار محصول و خدمتی که شرکت های دانش بنیان در 
کشور به فروش رساندند که عموما ۶۰ تا ۷۰ درصد نسبت به قیمت نمونه خارجی ارزش دارد، 
صرفه جویی ارزی به همراه داشته است، به این معنا که این شرکت ها ۵ میلیارد دلار ارز دریافت 
کردند و ۲.۵ میلیارد دلار صادرات داشــتند که این عدد ۳ برابر میزان صادرات ۱۴۰۱ است.به 
گفته وی صادرات دانش بنیان شرکت های دانش بنیان در سال ۱۴۰۲ نسبت به ۱۴۰۱ سه برابر 
شــد و در مقابل قریب به معادل خارجی ۳۰ میلیارد دلار کالا و خدمت به کشــور ارائه دادند. 
معاون علمی و فناوری رئیس جمهور تاکید کرد: دارویی که باید ۱۸۰ میلیون دلار در سال برای 
خرید آن هزینه می کردیم، صرفا با ۲۰ میلیون تومان تامین ارزی، در کشور تامین شد و مردم 
احساس نکردند که ما تحریم شدیم و بزرگترین حمایت آیت الله رئیسی همین بود.به خط شدن 

دســتگاه ها برای بهره گیری از توان دانش بنیان ها دهقانــی فیروزآبادی، نمونه دیگر همکاری 
دستگاه ها با خرید داخل را وزارت نیرو عنوان کرد و گفت: حمایت این وزارتخانه از دانش بنیان ها 
۴ برابر شده است. سال ۱۴۰۲ نسبت به سال ۱۴۰۱ تعداد قراردادهای بار اول معاونت علمی با 
دســتگاه های دولتی ۴.۸ برابر شد.وی با تاکید بر اینکه توسعه بازار، بزرگترین حمایت رئیس 
جمهور شــهید از دانش بنیان ها بوده اســت، خاطرنشــان کرد: برای رشد پایدار شرکت های 
دانش بنیات اتفاق دیگری در دولت رئیس جمهور شهید رخ داد. بودجه معاونت علمی هر سال 
رشد داشته است و اعتبارات معاونت علمی در سال گذشته نزدیک به ۷ هزار میلیارد تومان بود 
و ســال ۱۴۰۳ که در آن هســتیم، با وجود همه مسائل و مشکلات کشور، ظرفیت بودجه ای 
معاونت علمی در حال حاضر بر اســاس قانون برنامه هفتــم و قانون بودجه، بیش از ۳۵ هزار 
میلیارد تومان است.دهقانی فیروزآبادی با اشاره به منابع تامین مالی بودحه های این معاونت، 
توضیح داد: یکی از منابع آن بودجه مستقیم معاونت قریب به ۴ تا ۵ همت با رشد ۲۰ درصدی 
است. منبع دیگری که رئیس جمهور شهید در جلسه سران قوا تاکید داشت و با کمک ایشان 
تصویب شد، بسته ۷ هزار میلیارد تومانی برای سال ۱۴۰۳ و یک بسته ۸ هزار میلیارد تومانی 
برای ســال ۱۴۰۴ است که برای معاونت علمی با کمک دستگاه ها از طریق تعریف پروژه های 
پیشــران در اقتصاد دانش بنیان تامین خواهد شد.معاون علمی رئیس جمهور این پروژه های 
پیشران را پروژه های فناورانه ای دانست که از سوی دانش بنیان ها اجرایی می شود و دستگاه های 
اجرایی بهره بردار آن خواهند بود و از ســوی دیگر مردم مستقیما اثرات آن را در زندگی خود 
مشاهده می کنند.وی اضافه کرد: منبع دیگر تامین اعتبارات معاونت علمی، قانون جهش تولید 
دانش بنیان است که منابعی را در قالب تبصره ۶ بودجه ۱۴۰۳ برای این معاونت علمی در نظر 
گرفته و پیش بینی می شــود که اعتبارات معاونت علمی بیش از ۲۰ همت بالغ شود و قانون 
تاکید کرده که سازمان بودجه موظف است به صورت یک دوازدهم تخصیص دهد.وی با بیان 
اینکه امسال ما توفیق نداشتیم که به رئیس جمهور خدمت کنیم، گفت: تمرکز و توجه ایشان 
به حوزه فناوری به صورتی بود که امســال اتفاقات شگرفی در این حوزه رخ می داد. همه ما از 
شرایط محدود بودجه ای کشــور مطلع هستیم، ولی بودجه ای برای توسعه صندوق نوآوری و 
شکوفایی تخصیص داده شد و در دولت آیت الله رئیسی و هیات امنای این صندوق مصوب شد 
که سرمایه این صندوق که سال ها ۳ هزار میلیارد تومان بود، به ۱۰۰ همت افزایش یابد و این 
اقدام یکی از مصوبات رئیس جمهور شهید است.دهقانی فیروزآبادی خاطر نشان کرد: این توجه 
تنها یک معنا دارد و آن نگاه راهبردی رئیس جمهور شهید به اینکه علم و فناوری کلید پیشرفت 
کشــور اســت. امیدوارم در دولت آینده که مردم به خوبی آن را انتخــاب خواهند کرد، این 
هدفگذاری مقدس و بلند نظرانه ایشان، توسعه یابد و شاهد این باشیم که اقتصاد کشور به طور 
جدی از اقتصاد منبع پایه به اقتصاد دانش بنیان تغییر یابد.دیپلماســی فناوری راهبرد دیگر 
رئیس جمهور شــهید بودرئیس بنیاد ملی نخبگان در بخش دیگری از سخنانش به همکاری 
وزارت امور خارجه و شــهید امیرعبدالهیان وزیر امور خارجه شهید اشاره کرد و گفت: در یک 
سفر خارجی رئیس جمهور شهیدمان نبوده که درباره علم و فناوری سخن نگفته باشد و یا یک 
هیات خارجی نیست که به ایران آمده باشد و رئیس جمهور شهیدمان از همکاری های علمی و 
فناوری سخن نگفته باشد؛ اینها اتفاقی نیست. کلیه سفرهایی که آیت الله رئیسی می رفتند، ما 
و همکاران در سازمان همکاری های بین المللی که از یادگاری های شهید رئیسی است، مامور 
می شــدیم که نمایشگاهی از دستاوردهای علمی و فناوری برگزار کنیم.وی با بیان اینکه سال 
گذشته بر اساس ابلاغیه رئیس جمهور شهید، سازمان بین المللی همکاری های علمی و فناوری 
تشــکیل شد، این سازمان و بنیاد علم ایران را از یادگاری های آیت الله رئیسی نام برد و یادآور 
شــد: در هیچ کدام از دوره های گذشــته، معاونت علمی به عنوان پایه و اساس رکن سفرهای 
رئیس جمهور مطرح نبود، ولی آیت الله رئیسی تاکید بر این مساله داشت.دهقانی فیروزآبادی 
ادامه داد: ما در سال گذشته بیش از ۳۰۰ هزار هیات تجاری را میزبانی کردیم، در حالی که این 
عدد ۶ برابر ســال ۱۴۰۱ است و من در سال گذشته ۴۳ هیات سیاسی در سطح وزیر، رئیس 
مجلس و رئیس جمهور را میزبانی کردم؛ این عدد یعنی در هر هفته یک هیات خارجی.دهقانی 
فیروز آبادی تاکید کرد: اینها سیاست های تاکید بر روابط بین المللی است که نتیجه آن صادرات 
۳ برابری محصولات دانش بنیان می شود. شهید امیر عبداللهیان باور داشت و به رئیس جمهور 
نیز اعلام کرده بود که ایران در حوزه علم و فناوری نسبت به بسیاری از کشورها برتری دارد و 
از این جهت گفتمان محوری علم و فناوری نسبت به سایر گفتمان ها برای ما دست برتری را 
ایجاد کرده اســت.معاون علمی رئیس جمهور با تاکید بر اینکه شهید امیر عبداللهیان یکی از 
مدافعان و پیگیرکننده های جدی دیپلماسی علمی بود، افزود: صادرات محصولات دانش بنیان 
تنها ارزآوری نیست، بلکه صادرات دانش بنیان به معنای صادرات فرهنگ، اقتدار و صادرات پیام 
پیشرفت است و رئیس جمهور شهید ما بسیار خوب این موضوع را از نظر راهبردی درک کرده 
بودند.قانون جهش تولید دانش بنیان وی ادامه داد: به لطف پیگیری رئیس جمهور شهید، کلیه 
فرایندهای معاونت علمی و صندوق نوآوری و شکوفایی در حمایت از شرکت های دانش بنیان، 
شفاف سازی شد، ســامانه های خدمت تعریف و مشخص شد که شرکت های دانش بنیان چه 
حمایت هایی را در چه زمانی دریافت کرده اند و چه نتیجه ای در پی داشته است.معاون علمی 
رئیس جمهور تاکید کرد: قانون جهش تولید قانونی است که در ۱۰ سال آینده در کشور تحول 
ایجاد خواهد کرد و این از دیگر یادگاری های شهید جمهور ما است و امیدوارم این قانون را به 

خوبی اجرا کنیم.

حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اســلامی به مناســبت آغاز به کار دوازدهمین 
دوره ی مجلس شــورای اســلامی، پیامی صادر کردند.به گزارش ایســنا، در جلسه افتتاحیه 
دوازدهمین دوره مجلس شــورای اســلامی که صبح دوشــنبه ۷ خرداد ۱۴۰۳ برگزار شد، 
حجت الاسلام والمسلمین محمد محمدی گلپایگانی رئیس دفتر رهبر معظم انقلاب اسلامی 
پیام ایشان به مناسبت آغاز به کار دوازدهمین دوره مجلس را قرائت کرد.متن پیام رهبر معظم 
انقلاب اسلامی به شرح زیر است:بسم الله الرّحمن الرّحیم و الحمد لله ربّ العالمین و صلیّ الله 
علی سیّدنا محمّد المصطفی و آله الطّاهرین سیّما بقیّةالله فی الارضین. اکنون که دوازدهمین 
دوره ی مجلس شورای اسلامی مانند همیشه در موعد مقرّر و بی تأخیر آغاز می شود، جبهه ی 
خشوع به درگاه خداوند عزیز و حکیم می سایم و استمرار و استحکام مردم سالاری دینی را که 
هدیه ی بزرگ الهی به ملتّ ایران اســت، سپاس میگویم.هر مجلس جدید میتواند درخششی 
تازه در افق روشــن کشــور پدید آورد و بر امید و انگیزه ی ملّت بیفزاید. ترکیب نمایندگان 
تازه نفَس با منتخبان کارآزموده و مجرّب، این پیام را می رساند که خانه ی ملتّ، با بهره گیری 
از اختیاراتش در قانون اساسی و با التزام به مسئولیّت سنگینش در جمع ارکان کشور، خواهد 
توانســت روزآمدی و نوآوری را با پختگی و ســنجیدگی همراه کند و قانونگذاری و نظارت را 
از تلاطم و آشــفتگی و نیز از رکود و ســکون دور نگه دارد.بی شک، تعامل منضبط و همدلانه 
بــا قوای دیگر و نیز رفتارِ جمعیِ صحیح و صبورانــه در داخل قوّه ی مقنّنه، به تحقّق همه ی 
ویژگی های یک مجلسِ تراز کمک خواهد کرد و یاد نیک نمایندگان را ماندگار خواهد ساخت.

نکته ای که همواره بر آن تأکید میکنم آن اســت که مجلس باید آرامش بخش و امیدآفرین و 
برانگیزاننده ی همّتها و دعوت کننده به همدلی و برادری در محیط عمومی کشور باشد. در خود 
مجلس نیز مســابقات بی فایده ی رسانه ای و مجادلات مضرّ سیاسی، وقت و عمر کوتاه دوران 
مسئولیّت را به خود مصروف نسازد؛ وگرنه ظرفیّت ارزشمند حضور نمایندگان در این جایگاه 
والا ضایع خواهد شد و این خسارت بزرگی است.نکته ی دیگر درباره ی سوگند نمایندگی است. 
این ســوگند، نمایشی و تشریفاتی نیست؛ سوگندی حقیقی و مسئولیّت زا است که در دنیا و 
آخرت گریبان گیر خواهد بود. نمایندگان محترم، ناگزیر باید در همه ی مدّت نمایندگی، بندبندِ 
این ســوگند شرعی را در پیش چشم داشته باشند و پایبندی به آن را معیار قضاوت درباره ی 
عملکرد خویش بدانند.نکته ی بعدی مربوط به التزامات اخلاقی اســت. سبک زندگی اسلامی 
که بخش مهمّی از آن را فضایل اخلاقی تشــکیل میدهد، در عرصه ی چالشــهای سیاسی و 

رقابتهای مشروع، اهمّیّت بیشتر می یابد. در اینجا است که کیمیای تقوا و گذشت و انصاف و 
صداقت و مســئولیّت پذیری و کار بی منّت، قیمت اصلی خود را آشکار میسازد. شهیدان پرواز 
اردیبهشــت)۱( ــ که اکنون سراسر کشور داغدار آنها است ــ یکی از خصوصیّاتشان رعایت 
فضیلت هــای اخلاقی بود. مراقبت از خویش در این زمینــه را باید جدّی گرفت.نکته ی آخر 
یادآوریِ این حقیقت است که هر یک از نمایندگان مجلس، نماینده ی همه ی ملّت ایران است؛ 
این بدان معنی اســت که کار اصلی نماینده تأمین منافع ملیّ است. پیگیری مسائل حوزه ی 
انتخابیّه باید در چارچوب نگاه کلان به مسائل کشور انجام گیرد و از تصویب طرحهای آبادانی 
به صورت افراطی و بیرون از حدّ طاقت بودجه ی عمرانی پرهیز شود.برادران و خواهران گرامی! 

کار با نیّت خدمت به مردم، عمل صالح و حســنه ی مأجور الهی اســت و خدای شاکر علیم، 
در دنیا و آخرت به آن پاداش خواهد داد. جذب دلهای مردم و ســپاس بی دریغ آنان یکی از 
پاداشهای الهی در دنیا است و تشییع چندین میلیونی رئیس جمهور فقید و همراهان عزیزش 
نمونه ای از این پاداش الهی اســت. مردم وفادار و هوشــیار در شهرهای مختلف، با گل باران و 
اشــک باران این پیکرهای پاک، یاد شهیدان دهه ی ۶۰ را برای نسل جدید کشور زنده کردند 
و در عمل، به هزاران دروغ و تهمت و شایعه پاسخ دادند. رحمت و درود خدا بر آنان!در پایان 
لازم می دانم از نمایندگان محترم دوره ی یازدهم، بویژه رئیس)۲( پرُتلاش و هیئت رئیســه ی 

فعّال آن، تشکّر کنم.والسّلام علیکم ورحمةالله سیّدعلی خامنه ای   ۶/۳/۱۴۰۳        

ســتاد انتخابات کشــور روز دوشــنبه ۷ خرداد ۱۴۰۳ راهنمای ثبت نام از داوطلبان انتخابات چهاردهمین دوره ریاست 
جمهوری را منتشر کرد.به گزارش ایسنا، ثبت نام از داوطلبان انتخابات چهاردهمین دوره ریاست جمهوری اسلامی ایران 
طبق برنامه زمان بندی ابلاغی از ســوی ســتاد انتخابات کشور از ســاعت ۰۰/۸ صبح پنجشنبه ۱۰ خرداد ماه جاری آغاز 
می شود.ستاد انتخابات کشور اعلام کرد که برای تسهیل در امور اجرایی ثبت نام و آگاهی داوطلبان قبل از حضور در محل 

ثبت نام به استناد ماده ۳۵ و ۵۵ قانون انتخابات این راهنما را به آگاهی عموم می رساند.

دبیر کمیته فناوری اطلاعات ستاد انتخابات کشور گفت: پیشنهاد ستاد انتخابات کشور، برگزاری انتخابات الکترونیکی در 
شهرهای بزرگ است.به گزارش ایسنا، امیر شجاعان در یک گفت وگو درباره برگزاری انتخابات الکترونیکی اظهار کرد: با توجه 
به زمان اندک تا روز انتخابات، نمی توانیم تجهیزات کافی برای برگزاری انتخابات الکترونیکی در همه شهرها فراهم کنیم ولی 
این آمادگی را برای برخی شهرها داریم.وی افزود: پیشنهاد ما این است که انتخابات الکترونیکی در شهرهای بزرگ برگزار 

شود البته هنوز با شورای نگهبان در این زمینه به جمع بندی نهایی نرسیده ایم

راهنمای ثبت نام از داوطلبان انتخابات 
ریاست جمهوری منتشر شد

شجاعان:

انتخابات الکترونیکی در شهرهای 
بزرگ برگزار شود

افزایش ۱.۸ برابری نرخ بازگشت محققان مقیم خارج به کشورمعاون علمی رئیس جمهور اعلام کرد
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گزیده خبر

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان تهران:

کاهش ۳۳ درصدی بارندگی 
نسبت به میانگین بلندمدت

مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب اســتان تهران با اشاره به اینکه در سال جاری میزان 
بارندگی ۱۷۵ میلی  لیتر بوده و نســبت به میانگین بلندمدت ۳۳ درصد کاهش داشته 

است، افزود: با وجود بارندگی های مطلوب کشور در تهران در آستانه خشکسالی هستیم.
به گزارش ایسنا، محسن اردکانی در دویست و سی و نهمین جلسه علنی شورای اسلامی 
شــهر تهران که به عنوان مهمان ویژه حضور پیدا کرده بود، گفت: آب شــرب تهران از 
پنج سد تامین می شــود. ۲۳ درصد کل کشور در تهران تولید و تامین می شود. میزان 
بارندگی در تهران سالیانه ۲۸۰ میلی لیتر است و براساس گزارش هواشناسی در سه سال 
اخیر خشکسالی داشته ایم. به شکلی که در این سه سال گستره بارندگی کمتر از ۲۸۰ 
میلی لیتر بوده است. امسال نیز میزان بارندگی ۱۷۵ میلی لیتر بوده و نسبت به میانگین 
بلندمدت ۳۳ درصد کاهش داشــته و با وجود بارندگی های مطلوب کشور در تهران در 
آستانه خشکسالی هستیم.وی با بیان اینکه میزان ذخایر سدها در شهریور سال ۱۳۹۸ 
به میزان ۹۱۸ میلیون متر مکعب بوده اســت، افزود: در ســال گذشته با همکاری های 
شــهرداری های تهران و وزارت نیرو توانستیم شهر را با ۴۰۲ میلیون متر مکعب که در 
تاریخ بی سابقه است، مدیریت کنیم. گرچه ذخایر نسبت به سال قبل ۳۳ درصد بیشتر 
اســت اما این به ســد طالقان برمی گردد و دیگر سدها نســبت به سال قبل ۱۰ درصد 
ذخیره کمتری دارند.وی با تاکید بر اینکه باید پنج هزار میلیارد تومان برای انتقال سد 
لار و ســد طالقان اختصاص پیدا کند، افزود: در سال قبل ۸۲ میلیون متر مکعب کمتر 
از ســال ۱۴۰۱ برداشت آب انجام شد. امسال نیز با صرفه جویی مصرف آب مشکلی در 
سطح شهر نخواهیم داشت.مدیرعامل آب و فاضلاب استان تهران ادامه داد: به دنبال این 
بودیم که بیش از دو هزار و ۱۴۰ میلیارد تومان از محل تبصره ۳ که مصوبه شورای شهر 
تهران درآمد داشته باشیم. خوشبختانه به دو هزار و ۴۰۰ میلیارد تومان درآمد رسیدیم 
و گزارشــات حسابرسی آن در حال تهیه است.وی در تشریح رینگ قمر بنی هاشم نیز 
گفت: رینگ قمر بنی هاشــم به طول ۱۷۰ کیلومتر از شــمال تا جنوب آب را مدیریت 
می کند. از محل تبصره ۳ توانستیم اصلاح و بازسازی شبکه فاضلاب به طول ۷۲ کیلومتر 
را انجام دهیم که قطعا در کاهش هدررفت آب بسیار موثر است. ۱۳ کیلومتر خط اصلی 
در بزرگراه های شــهید همت، شهید خرازی و بخش های دیگر شهر اجرایی شده است. 
بازسازی تاسیسات نیز به درخواست شهرداری صورت گرفت و تعویض کنتورهای خراب 
نیز از این محل انجام شــد.او با بیان اینکه تامین آب فضای سبز بوستان ها و نگهداشت 
مخازن و از ســوی دیگر ایجاد تصفیه خانه منطقه ۱۹ نیز از محل تبصره ۳ انجام شده 
اســت، افزود: اجرای مخازن ذخیره آب اضطراری به تعداد ۱۷۴ دستگاه به بهره برداری 
رســیده و مابقی نیز اجرایی خواهد شد. همچنین هزار دستگاه شیرهای آتش نشانی در 
سطح شهر نصب شده است، احداث شبکه جمع آوری فاضلاب در خرگوش دره و تامین 
اعتبار بخشــی از تصفیه خانه شــماره ۷ و ۸ تهران از محل تبصره ۳ انجام شده است.

اردکانی با اشــاره به اینکه از بهمن ســال ۱۴۰۱ تاکنون پیشرفت فیزیکی تصفیه خانه 
شماره ۵ به ۴۵ درصد رسیده بود که بزرگترین تصفیه خانه خاورمیانه قلمداد می شود، 
افزود: رئیس جمهور شهید از این تصفیه خانه بازدید کردند که ما در این بازدیدها اعلام 
کردیم این تصفیه خانه تا پایان ســال جاری به بهره برداری می رسد. شش هزار میلیارد 
تومان براســاس برنامه باید تامین اعتبار می شد. ســال گذشته دو هزار و ۴۰۰ میلیارد 
تومان درآمد کسب شد.وی ادامه داد: براساس توافقات پنج ساله ۱۷ هزار میلیارد تومان 
طرح در شهر تهران اجرایی شده است، بخشی از طرح ها توسط رئیس جمهور شهید به 
بهره برداری رســید.مدیرعامل آب و فاضلاب اســتان تهران با اشاره به افزایش جمعیت 
تهران گفت: باید اقدامات پیشــران در سطح شهر قبل از ایجاد زیرساخت ها انجام شود. 
قانون به ما اجازه می دهد از محل تبصره ۳ برای اجرای پروژه های سرمایه ای تامین اعتبار 
کنیم. پس از اینکه شورای شهر تهران مصوبه می دهد حتما وزارت نیرو باید ابلاغ مصوبه 

را انجام دهد و اگر نیاز به اصلاح داشته باشد این اصلاحات انجام خواهد شد.

انرژی گریبان گیر مردم نشد ناترازی 
علی رغم اینکه دولت مردمی با موضوع ناترازی در حوزه انرژی 
مواجــه بود اما با انجام اقدامــات و برنامه ریزی هایی اجازه نداد 
تا بار این ناترازی روی دوش مردم بیفتد و توانست راهی برای 
دور زدن این مشــکل پیدا کند.به گزارش ایسنا، وجود ناترازی 
در برق و ســوخت شرایط سختی را در حوزه انرژی برای دولت 
سیزدهم ایجاد کرد؛ وقوع خاموشی در دولت دوازدهم در فصل 
تابســتان احتمــال تاریکی در این دولت دولــت را نیز پررنگ 
کــرده بود اما آنچــه در این ۱۰۰۰ روز رقــم خورد، دور زدن 
خاموشــی و زمستانی گرم علی رغم ناترازی گاز بود.بهینه سازی 
مصرف در کشــور در ســال های اخیر بیش از پیش مورد توجه 
قرار گرفت. هرچند ایران دارنده ذخایر متنوعی از ســوخت های 
فســیلی شامل نفت و گاز اســت و فرآورده های مختلفی از آن 
تولیــد می کند، اما مصــرف انرژی در ایران بیــش از دو برابر 
اســتاندارد جهانی است. برنامه ها و دســتورالعمل های مختلفی 
برای پیاده ســازی بهره وری انرژی در کشــور در حال مطالعه 
و اجراســت و تاکنون اقدام های مؤثری را در دســتور کار قرار 
داده یا پیاده ســازی شده اســت.طرح حمل ونقل درون شهری 
عمومی و پاک، توســعه حمل ونقل ریلی، برق دارکردن چاه های 
کشــاورزی دیزلی، جایگزینی بخاری های بــا بازده بالا به جای 
بخاری هــای با بــازده پایین، اجرای ســامانه پایش هوشــمند 
تــردد نــاوگان حمل ونقل جاده ای )ســپهتن(، مردمی ســازی 
مصرف بهینه گاز با اجرای طرح های تشــویقی برای مشترکان 
کم مصرف گاز، اصلاح و بهســازی ۱۲۰ هــزار موتورخانه ها و... 
فقط بخشــی از برنامه ها و اقدام های دولت ســیزدهم با هدف 
بهره وری انرژی بود.در حوزه برق نیز برای دور زدن خاموشــی 
اقدامــات متعددی در این دولت صــورت گرفت، طبق آخرین 
اعلام میزان تولید برق نیروگاه های حرارتی کشور طی دو ماهه 
نخســت امسال با رشد سه درصدی نسبت به مدت مشابه سال 
گذشــته از مرز ۵۰ میلیون مگاوات ســاعت عبور کرد. از این 

میزان تولید ۶۰ درصد آن مربوط به واحدهای ســیکل ترکیبی 
است که میزان تولید انرژی آن ها با افزایش سه درصدی نسبت 
به مدت مشــابه ســال گذشــته به ۳۰ میلیون مگاوات ساعت 
رســیده است.اما در دولت ســیزدهم با افزوده شدن ۱۴ واحد 

بخار جدید نیروگاه های ســیکل ترکیبی جهرم، هریس، ارومیه 
)دو واحــد(، چابهار، بعثت پارس جنوبی)دو واحد(، غرب کارون، 
عسلویه، فردوسی، خرم آباد، سبلان)دو واحد( و کربنات سدیم 
سمنان شاهد جهش تولید نیروگاه های سیکل ترکیبی به عنوان 

واحدهای تولید کننده برق دوســتدار محیط زیســت هستیم.
تبدیــل نیروگاه های گازی بــه ســیکل ترکیبی از کارآمدترین 
روش های بهبود راندمان نیروگاه های حرارتی کشــور به شمار 
می آید کــه نه تنها برای صنعت برق، بلکه برای محیط زیســت 
و صرفه جویی در مصرف ســوخت نیز بســیار مؤثر اســت و در 
ســال های آینده شاهد تأثیرات گســترده آن خواهیم بود. تنها 
از محل افتتاح این واحدهای جدید ســالانه سه میلیارد و ۲۵۰ 

میلیون مترمکعب در مصرف ســوخت صرفه جویی خواهد شد.
از ســوی دیگر برنامه ریزی وزارت نیرو در دولت ســیزدهم با 
هدف رفع ناترازی فعلی تأمین رشــد مصرف، احداث ۶۶ هزار 
مــگاوات ظرفیت جدیــد نیروگاهی در قالب احــداث نیروگاه 
حرارتی توســط بخــش خصوصی، احــداث نیــروگاه حرارتی 
دولتی، احداث ۱۰ هزار مگاوات نیروگاه توســط صنایع انرژی 
بــر موضوع ماده ۴ قانون مانع زدایی و احداث ۳۰ هزار مگاوات 
نیروگاه تجدیدپذیر تا پایان برنامه هفتم توســعه هدف گذاری 
شد.در همین زمینه اضافه شــدن ۱۰۳۴۷ مگاوات تاکنون در 
کشــور معادل ۶۵ درصد کل هشت ســال دولت قبل، ۸۹۷۸ 
مــگاوات نیــروگاه در حال احــداث، احداث ۲ هــزار مگاوات 
نیروگاه حرارتــی دولتی و برنامه ریزی بــرای احداث ۳۰ هزار 
مگاوات نیروگاه تجدیدپذیر و ۱۵ هزار مگاوات نیروگاه حرارتی 
خصوصــی با همــکاری وزارت نیرو و صندوق توســعه ملی از 
جملــه برنامه هــا و اقدامات انجام شــده وزارت نیرو در دولت 
مردمی برای رفع ناترازی مصرف برق در کشــور بوده است.در 
هر حال دولت ســیزدهم علی رغم اینکه وارث ناترازی در حوزه 
انــرژی بود اما توانســت با تدوین چنین برنامــه و اتکا به توان 
ملی در شــرایط تحریمی اوضاع را مدیریــت کند و آنطور که 
در ۱۰۰۰ روز گذشــته شــاهد بودیم، تبعات ناترازی دامن گیر 
مردم نشــد و دولت مردمی در این حوزه نیز توانســت افتخار 

باشد. آفرین 

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی سالیانه
شركت سرمایه گذاری هماك پارس )سهامي خاص( – در حال تصفیه

به شماره ثبت 208360 و شناسه ملی 10102498847
بدینوســیله از کلیه صاحبان ســهام یا نماینــدگان قانونی آنان دعوت 
به عمل می آید تا در جلســه مجمع عمومی عادی ســالیانه شرکت که 
رأس ســاعت ۱۵ روز سه شــنبه مورخ ۱۴۰۳/۳/۲۲ در نشانی: تهران، 
بلوار مرزداران، خیابان گلســتان، گلســتان دوم، خیابان پژوهش پلاک 

۱۳برگزار می گردد، حضور بهم رسانند.
جلسه: دستور 

۱-قرائت و اســتماع و بررسی گزارش مدیر تصفیه در خصوص عملکرد 
دوره تصفیه منتهی به ۱۴۰۲/۱۲/۲۹

۲-تصویب ترازنامه و حســاب ســود و زیان عملکرد مالی مدیر تصفیه 
منتهی به ۱۴۰۲/۱۲/۲۹

تصفیه مدت  ۳-تمدید 
۴-ابقا و یا انتخاب مدیر تصفیه

اعلام ختم تصفیه ۵-بررسی 
۶-ســایر امور که درصلاحیت مجمع عمومی عادی سالیانه است

   مدیرتصفیه- محمد رضازاده

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی سالیانه
شركت توسعه منابع انرژی )سهامی خاص(- در حال تصفیه

به شماره ثبت 78780 و شناسه ملی 10101236120

بدینوسیله از کلیه صاحبان سهام یا نمایندگان قانونی آنان دعوت به عمل می آید تا در 
جلســه مجمع عمومی عادی سالیانه شرکت که رأس ساعت ۱۴ روز سه شنبه مورخ 
۱۴۰۳/۳/۲۲ در نشــانی تهران، بلوار مرزداران، کنار گذر یادگار امام، خیابان گلستان، 

گلستان ۲، انتهای کوچه پژوهش، پلاک ۱۳ برگزار می گردد حضور به هم رسانید.
دستور جلسه:

۱-قرائت و اســتماع و بررسی گزارش مدیر تصفیه در خصوص عملکرد دوره تصفیه 
منتهی به ۱۴۰۲/۱۲/۲۹

۲-تصویب ترازنامه و حســاب ســود و زیان و عملکرد مالی مدیر تصفیه منتهی به 
 ۱۴۰۲/۱۲/۲۹

۳-تمدید مدت تصفیه
۴-ابقا و یا انتخاب مدیر تصفیه

۵-بررسی اعلام ختم تصفیه
۶-سایر امور که درصلاحیت مجمع عمومی عادی سالیانه است

    مدیر تصفیه-محمد رضازاده

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی سالیانه
شركت مهندسی عمران و حفاری پارس )سهامی خاص(- در حال تصفیه

به شماره ثبت  80872 و شناسه ملی  10101255449
بدینوســیله از کلیه صاحبان ســهام یا نمایندگان قانونی آنان دعوت به عمل 
می آید تا در جلســه مجمع عمومی عادی سالیانه شرکت که رأس ساعت ۱۶ 
روز سه شــنبه مورخ ۱۴۰۳/۳/۲۲ در نشــانی تهران، بلوار مرزداران، خیابان 
گلســتان، خیابان گلســتان ۲، انتهای کوچه پژوهــش، پلاک ۱۳  برگزار می 

گردد حضور به هم رسانند.
جلسه: دستور 

۱-قرائت و اســتماع و بررســی گزارش مدیر تصفیه در خصوص عملکرد دوره 
به ۱۴۰۲/۱۲/۲۹ تصفیه منتهی 

۲-تصویب ترازنامه و حســاب سود و زیان و عملکرد مالی مدیر تصفیه منتهی 
به ۱۴۰۲/۱۲/۲۹

تصفیه مدت  ۳-تمدید 
۴-ابقا و یا انتخاب مدیر تصفیه

اعلام ختم تصفیه ۵-بررسی 
۶-ســایر امور که در صلاحیت مجمع عمومی عادی سالیانه است

 مدیر تصفیه-محمد رضازاده

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی سالیانه
شركت فرآوری غذایی هماك پارس )سهامی خاص(- در حال تصفیه

به شماره ثبت 122508 و شناسه ملی 10101660119 
بدینوســیله از کلیه صاحبان ســهام یا نمایندگان قانونی آنان دعوت 
به عمل می آید تا در جلســه مجمع عمومی عادی سالیانه شرکت که 
رأس ساعت ۱۷ روز سه شــنبه مورخ ۱۴۰۳/۳/۲۲ در نشانی تهران، 
بلوار مرزداران، کنار گذر یادگار امام، خیابان گلســتان، گلستان دوم، 

کوچه پژوهش، پلاک ۱۳ برگزار می گردد حضور به هم رســانند.
جلسه: دستور 

۱-قرائت و استماع و بررسی گزارش مدیر تصفیه در خصوص عملکرد 
دوره تصفیه منتهی به ۱۴۰۲/۱۲/۲۹

۲-تصویب ترازنامه و حســاب سود و زیان و عملکرد مالی مدیر تصفیه 
منتهی به ۱۴۰۲/۱۲/۲۹

تصفیه مدت  ۳-تمدید 
۴-ابقا و یا انتخاب مدیر تصفیه

اعلام ختم تصفیه ۵-بررسی 
۶-ســایر امور که درصلاحیت مجمع عمومی عادی سالیانه است

  مدیرتصفیه-محمد رضازاده

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی سالیانه
شركت كامپیوتر سیستم ایران )سهامی خاص(- در حال تصفیه

به شماره ثبت 96741 و شناسه ملی 10101407928
بدینوســیله از کلیه صاحبان ســهام یا نمایندگان قانونی آنان دعوت 
به عمل می آید تا در جلســه مجمع عمومی عادی سالیانه شرکت که 
رأس ساعت ۱۴ روز سه شــنبه مورخ ۱۴۰۳/۳/۲۲ در نشانی تهران، 
بلــوار مرزداران، خیابان گلســتان، خیابان گلســتان ۲، انتهای کوچه 

پژوهش، پلاک ۱۳ برگزار می گردد حضور به هم رســانند.
جلسه: دستور 

۱-قرائت و استماع و بررسی گزارش مدیر تصفیه در خصوص عملکرد 
دوره تصفیه منتهی به ۱۴۰۲/۱۲/۲۹

۲-تصویب ترازنامه و حســاب ســود و زیان عملکرد مالی مدیر تصفیه 
منتهی به ۱۴۰۲/۱۲/۲۹

تصفیه مدت  ۳-تمدید 
۴-ابقا و یا انتخاب مدیر تصفیه

اعلام ختم تصفیه ۵-بررسی 
۶-ســایر امور که در صلاحیت مجمع عمومی عادی سالیانه است

  مدیر تصفیه-محمد رضازاده

آگهي دعوت مجمع عمومي عادي سالیانه
شركت توسعه خدمات فرودگاهی (سهامی خاص(

به شماره ثبت 83133 و شناسه ملی 10101277473
بدینوســیله از کلیه صاحبان سهام و یا نمایندگان قانوني آنان دعوت به  عمل 
مي آید تا در جلســه مجمع عمومي عادي سالیانه شرکت که رأس ساعت ۱۵ 
روز سه شــنبه مورخ ۱۴۰۳/۳/۲۲ در نشاني تهران، بلوار مرزداران، کنار گذر 
یادگار امام، خیابان گلســتان، گلســتان ۲، انتهای کوچه پژوهش، پلاک ۱۳ 

برگزار مي گردد حضور بهم رسانند.
جلسه: دستور 

۱- قرائت و اســتماع و بررســی گــزارش عملکرد مدیــر تصفیه در خصوص 
عملکرد دوره تصفیه منتهی به ۱۴۰۲/۱۲/۲۹

۲- تصویب ترازنامه و حساب ســود و زیان عملکرد مالی مدیر تصفیه منتهی 
۱۴۰۲/۱۲/۲۹

۳- تمدید مدت تصفیه 
۴- ابقاء و یا انتخاب مدیر تصفیه

۵- بررسی اعلام ختم تصفیه
۶- ســایر امور که در صلاحیت مجمع عمومی عادی سالیانه است                                    

رضازاده تصفیه-محمد  مدیر 

تعرفه واردات تایر تغییر نکرد؛ ۶ درصد رقم اعلامی

تصویب نامــه هیئت وزیران در خصوص اصلاحات تعرفه ای شــامل کاهش و افزایش ســود 
بازرگانی برای سال جاری نشــان می دهد که تعرفه واردات انواع لاستیک خودروی سواری 
شش درصد تعیین شده که تغییری نسبت به آخرین مصوبه سال گذشته در مهر ماه ۱۴۰۲ 
)که پس از کاهش ۲۲ درصدی به شش درصد کاهش یافت( نداشته است.به گزارش ایسنا، 
اواخر فروردین ماه سال جاری،   هیات وزیران در جلسه ای به پیشنهاد وزارت صنعت، معدن 
و تجارت و به استناد اصل ۱۳۸ قانون اساسی جمهوری اسلامی، فهرست اصلاحات تعرفه ای 
سال ۱۴۰۳ را تصویب کرد؛ این مصوبه در نخستین روز از خرداد ماه توسط معاون اول رئیس 
جمهور به وزارتخانه های صنعت، معدن و تجارت، اقتصادی و امور دارایی و جهاد کشــاورزی 
ابلاغ کرد.بر اساس این مصوبه، ســود بازرگانی انواع لاستیک خودروی سواری )تایر سواری 
سایز ۱۳، ۱۴ و ۱۵( صرفاً تا پایان سال ۱۴۰۳، به میزان شش درصد )۶%( تعیین شده است.

بدین ترتیب ماخذ اخذ سود بازرگانی واردات لاستیک سواری به کشور، نسبت به شش ماهه 
دوم ســال گذشته تغییر نداشته و همچنان شــش درصد خواهد بود.شایان ذکر است که تا 
پیش از نیمه دوم ســال گذشته، میزان تعرفه حقوق ورودی انواع تایر، شامل حقوق گمرکی 
معادل چهار درصدِ ارزش گمرکی کالا به  علاوه  ســود بازرگانی ۲۸ درصدی بود؛ اما ۳۰ مهر 
ماه سال گذشته بود که هیات وزیران، سود بازرگانی انواع لاستیک خودروی سواری تا پایان 
ســال ۱۴۰۲ را به شــش درصد کاهش داده و مصوب کردند.براین اساس با تصویب کاهش 
سود بازرگانی به شش درصد، تعرفه ورودی این کالاها با کاهش ۲۲ درصدی همراه شد؛ اما 
مصوبه اخیر هیات وزیران پیرامون تعرفه واردات انواع تایر سواری در سایزهای ۱۳، ۱۴ و ۱۵ 
به میزان شش درصد نشان می دهد که تعرفه واردات نسبت به شش ماهه دوم سال گذشته 

تغییری نکرده است.

جهاد ســازندگی یک نیــروی مردمی برای 
محرومیــت زدایی بود که با ادغــام با جهاد 
کشــاورزی به  گونه ای از بین رفته بود، اما در 
سال نخست کاری دولت سیزدهم و روی کار 
آمدن رئیس جمهور شــهید با ایجاد شورای 
عالی جهاد کشــاورزی در اولویت قرار گرفته 
و فعالیت خود را آغاز کرد تا بخشی از عدالت 
وعده داده شــده خود را در قالب آن اجرایی 
کند.به گزارش ایسنا، دولت سیزدهم مردادماه 
۱۴۰۰ آغاز به کار کرد و با توجه به گذشــت 

۳۴ مــاه از فعالیت خود اقدامات مختلفی در بخش های مختلف اقتصادی صورت گرفت که 
می توان به ایجاد شورای عالی جهاد کشاورزی به عنوان یکی از اقدامات مهم رئیس جمهور 
شهید اشاره کرد.پس از وقوع انقلاب ۱۳۵۷ بود که با توجه به ضرورت انجام اقدامات وسیع 
و سریع در راستای محرومیت زدایی و افزایش تولیدات کشاورزی و توسعه و عمران روستاها، 
اندیشــه تأسیس جهاد سازندگی اعلام شد. با وجود فعال بودن ارگان های رسمی دولتی در 
این حوزه ها، نهاد جهاد سازندگی در ۲۷ خرداد ماه ۱۳۵۸ با فرمان امام خمینی)ره(، با شعار 
فراهم آوردن نهضتی همه جانبه برای مبارزه با فقر و محرومیت بجا مانده از رژیم گذشته و 
توسعه و عمران روستایی، به وجود آمد.رو به افول رفتن نهاد جهاد سازندگی در سال ۱۳۷۹ 
هدف اصلی امام خمینی)ره( لغو سیستم تقسیم اراضی و احیای سیستم یکپارچگی اراضی 
حتی تحت مالکیت مســتقیم دولت بود. همان زمان خودشان در سخنرانی ۱۲ بهمن سال 
۱۳۵۷ گفتند که این طرح ممکن است ۲۰ سال طول بکشد تا عملی شود و این در حالیست 
که ۴۰ ســال از انقلاب جمهوری اسلامی ایران گذشت و احیاء نشد که گویا مقاومت شدید 
کشاورزان و نبود برنامه منسجم و پیگیر دلیل عدم موفقیت طرح مذکور بوده  است. این نهاد 
انقلابی بعدها به وزارت جهادســازندگی تبدیل شــد و در نهایت در سال ۱۳۷۹ با ادغام در 
وزارت کشــاورزی رفته رفته رو به افول رفت. اما گفتمان جهادی با درایت های مقام معظم 
رهبری با محوریت گروه های جهادی و مردمی استمرار یافت. نقش جهاد سازندگی در جنگ 
تحمیلی در طول هشت سال دفاع مقدس، رسته های مختلفی سعی کردند تا در بخش های 
گوناگون جبهه های جنگ نقش آفرینی کنند. جهاد سازندگی از جمله ارگان هایی بود که با 
اقدامات خود توانست در پیشبرد اهداف فرماندهان در جنگ تحمیلی و مخصوصاً عملیات ها 
نقش آفرینی کند. در عملیات فتح المبین جهاد ســمنان با تیپ ۸ نجف و تیپ ۱ لشکر ۹۲ 
زرهی در منطقه رقابیه مســتقر شــد که زلیجان، منطقه ای پرت و خارج از دید دشــمن، 
به عنوان یک محور عملیاتی انتخاب شــد.  جهاد سمنان مأموریت داشت از دورترین نقطه 
زلیجان، جاده ای تا نزدیک ترین نقطه به خاکریز دشمن احداث کند. برای شناسایی منطقه 
باید وارد محوری می شــدند که تحت پوشش گشتی های عراقی قرار داشت و امکان اسارت 
جهادگران بود. وقتی احداث جاده به یک کیلومتری دشمن رسید، محسن رضایی، فرمانده 
کل ســپاه وقت، به صورت غیررسمی از آنجا بازدید کرد تا گشتی های عراقی او را شناسایی 
نکنند. جهاد سمنان موفق شد دو روز پیش از آغاز عملیات این جاده را به نزدیک ترین نقطه 
ممکن برای آغاز عملیات برســاند. جهاد سمنان با هماهنگی واحد مهندسی سپاه و ارتش 
این جاده را به پایان رســاند.در عملیات بیت المقدس جهاد باید با ســرعت عمل بالا، مسیر 
آب گرفتگی ایجاد شــده در عملیات های پیشــین را منحرف می کرد تا امکان تردد به جاده 
خرمشهر فراهم شود. جهادگران باید هم زمان قبل از شروع عملیات، سه دهنه پل را )از سه 
محور کرخه کور و هویزه، جاده اهواز-خرمشــهر و محور ســاحل کارون( احداث می کردند، 

سپس با احداث جاده ای، آن را به جاده خرمشهر 
وصــل می کردند.جهادگران ابتدا این جاده را به 
طول ۹ کیلومتر از دب حردان در نوار ســاحلی 
کارون تا دارخوین در میان آتش دشمن احداث 
کردنــد و بارها در حین کار بــا نیروهای عراقی 
درگیر شــدند، اما این جاده تا کنار کارون و در 
ادامه، تا جاده خرمشهر ادامه یافت. شن ریزی و 
زیرسازی این جاده باید اساسی انجام می گرفت 
تا به عنوان جاده اصلی آن منطقه مورداســتفاده 
قرار گیرد. با رسیدن جاده به ساحل کارون، گروه 
پل ســازی جهاد اصفهان وارد عمل شد.تلاش برای احیای جهاد در دوران کار شهید ابراهیم 
رئیسی نیاز به احیای این سازمان، در هر سفر استانی رئیس جمهور شهید به ویژه به مناطق 
محروم پررنگ تر می شد و شهید آیت الله »سیدابراهیم رئیسی« نهم مهر ماه ۱۴۰۰ در سفر 
به کهگیلویه  و بویراحمد از احیای جهاد ســازندگی در کشــور سخن گفت. استقبال از ایده 
احیای جهاد از سوی نیروهای جهادگر و مردم سبب شد که رئیس جمهور در تاریخ ۱۶ دی 
ماه ۱۴۰۰ تشکیل »شورای عالی جهاد سازندگی، امور عشایر و توسعه روستایی« را تصویب 
کند که این از جمله مهم ترین اقدامات عملی دولت ســیزدهم بود.هدف دولت در این حوزه 
به گفته شــهید آیت الله رئیسی احیای اقتصاد روستایی برای پیشگیری از سیل مهاجرت به 
شهر و افزایش حاشیه نشینی بود. رئیس جمهور شهید با تأکید بر اینکه اگر اقتصاد روستا را 
فعال کنیم شاهد تولید روزافزون و کاهش مهاجرت از روستا به شهر و حاشیه نشینی خواهیم 
بود، متذکر شــده بود که »برای فعال شدن اقتصاد روستا باید زیرساخت های روستایی مهیا 
شود و برای تحقق این مهم نیاز به احیای جهاد سازندگی داریم و این موضوع در دستور کار 
دولت است«.این مسئول شهید، از انحلال جهادسازندگی و عوارض و تبعات آن انتقاد و تاکید 
کرده بود که »مرور زمان نشان داد با ادغام جهاد و کشاورزی، امر جهاد مغفول مانده است.« 
کشاورزی در روستاها هم، نه کیفیت و نه کمیت مورد انتظار را نشان می دهد و نیازمند ورود 
تفکر و اقدامی ست که به صورت یکپارچه معضلات را شناسایی و هدفمند به حل آن بپردازد.

ایجاد شــورای عالی جهاد سازندگی؛ ابتکار شهید جمهور برای احیای جهاد سازندگی سید 
وحید موسویان- عضو حقیقی شورای عالی جهاد سازندگی- نیز در گفت و گو با ایسنا، درباره 
اقدامات انجام شده در این حوزه گفت: از جمله مهم ترین اقدامات شهید آیت  الله رئیسی پس 
از روی کار آمدن احیای جهاد سازندگی بود که این امر به دو روش امکان پذیر بود. یکی از 
این روش ها این بود که جهاد ســازندگی را از وزارت جهاد کشاورزی جدا کنیم که ساختار 
قدیمی داشت که فرسایش یافته بود و به انرژی مضاعفی نیاز داشت. وی افزود: از طرفی نیز 
طی سالیانی که حضرت سید علی خامنه ای رئیس جمهور بودند، در نهاد ریاست جمهوری 
واحــدی به عنوان معاونت محرومیت زدایی ایجاد و فعالیــت می کرد تا به امروز که در نهاد 
ریاست جمهوری نهادی به معاونت مناطق محروم وجود داشت. در دولت قبلی نیز با عنوان 
معاونت مناطق محروم و توسعه روستایی معاون اول فعال بود. ابتکار شهید ابراهیم رئیسی 
این بود که یک حد وسطی را پیش گرفتند و دو سال گذشته شورای عالی جهاد سازندگی را 
به عنوان یک نهاد بالادستی برای احیای جهاد سازندگی تشکیل دادند که تعدادی از وزرا و 
سران کشور در آن حضور دارند و این شورا هفت عضو حقیقی دارد.این عضو حقیقی شورای 
عالی جهاد سازندگی در پایان ادامه داد: جلسات این شورا با حضور شهید ابراهیم رئیسی و 
معاون اول وی آقای مخبر برگزار می شد. در این دو سال اقدامات بسیار زیادی انجام شده و 

جهاد سازندگی وارد مسیر احیا شده است. 

طبق مشاهدات میدانی امروز ایسنا از بازار غیر رسمی ارز، نرخ دلار و یورو در این بازار در حالت تعادل و ثبات قرار دارد.به گزارش ایسنا، ارز در بازار غیر رسمی امروز 
)ششم خرداد( در وضعیت ثبات با اندکی نوسان نسبت به روزهای گذشته معامله شد.بر اساس مشاهدات میدانی خبرنگار ایسنا از بازار غیر رسمی ارز، دلار در 
محدوده قیمیتی خرید و فروش ۵۷ تا ۵۸ هزار تومان قرار دارد. به طوری که دلالان و فروشندگان غیر رسمی دلار را با نرخ ۵۷ هزار تومان خریداری و با نرخ ۵۸ 
هزار تومان می فروشند.علاوه بر این، یورو در این بازار با قیمت ۶۲ هزار تومان از سوی دلالان خریداری و با مبلغ ۶۳ هزار و ۳۰۰ تومان معامله شد.بر این اساس، تا 
لحظه تنظیم این گزارش )ساعت ۱۴( افراد حاضر در بازار بیشتر دلالان بودند و متقاضی زیادی در بازار غیر رسمی حضور نداشت. نرخ ارز در مرکز مبادله چقدر 
است؟ گفتنی است؛ امروز ارز در بازار رسمی مرکز مبادله ارز و طلای ایران برای اسکناس دلار با مبلغ ۴۴ هزار و ۹۱۶ تومان، برای اسکناس یورو با مبلغ ۴۸ هزار 
۷۴۰ تومان و برای اسکناس درهم با نرخ ۱۲ هزار و ۳۲۰ تومان به فروش رسید.   همچنین حواله دلار با مبلغ ۴۱ هزار و ۹۳۸ تومان، حواله یورو با مبلغ ۴۵ هزار 
و ۵۰۹ تومان و حواله درهم امارات با نرخ ۱۱ هزار و ۴۱۹ تومان عرضه شد. در پایان باید اشاره داشت پس از وقوع حادثه تاسف بار هوایی در هفته گذشته که 
منجر به شهادت رئیس جمهور و همراهانش شد، بازار غیر رسمی ارز تا شب حادثه روند صعودی بالایی را طی کرد و حتی دلار به مرز ۶۲ هزار تومان رسید، اما از روز بعد نرخ دلار در این بازار با روند کاهشی 

به حالت تعادل و نرخ روزهای قبل خود بازگشت.

مدیرکل توسعه بازار سازمان مرکزی تعاون روستایی گفت: بزرگترین عرضه زعفران با ۶ هزار و ۵۷ کیلوگرم با نرخ پایه ۹۴ میلیون تومان، در رینگ صادراتی 
بورس کالا در روز سه شنبه هشتم خرداد ماه صورت می گیرد.به گزارش ایسنا، سید روح اله لطیفی در خصوص عرضه بزرگ زعفران در بورس اظهار کرد: 
در راستای استمرار در شفافیت عرضه کالا در سازمان مرکزی تعاون روستایی ایران و عرضه های موفق  محصول  زعفران خریداری شده توسط تعاونی های 
روستایی در سال ۱۴۰۱ و نیاز بازار، سومین عرضه زعفران در سال جاری برای این محصول روز سه شنبه هشتم خرداد در رینگ صادراتی بورس کالا انجام 

خواهد شد.وی افزود: ۶۰۰۰ کیلوگرم زعفران عرضه شده سبد زعفران خراسان رضوی، ۳۲ کیلوگرم سبد زعفران خراسان جنوبی و ۲۵ کیلوگرم سبد زعفران خراسان شمالی است که جزئیات کیفی 
هر سبد در اطلاعیه بورس کالا آورده شده است. دبیر کمیته توسعه صادرات سازمان مرکزی تعاون روستایی در خصوص جزئیات این عرضه توضیح داد: کل زعفران در معرض فروش در این عرضه، 
می بایست صادر شود و اسناد مثبته گمرکی  آن در اختیار سازمان مرکزی تعاون روستایی قرار گیرد.لطیفی افزود: از نکات مهم این عرضه امکان  خرید نقدی و  امکان خرید  اعتباری است. وی گفت: 
زعفران های عرضه شده در بسته های نایلونی مخصوص پلمب شده با وزن حداکثر پنج کیلوگرمی است و خریدار قبل از خرید، مکلف به رویت کالا و کسب اطمینان از کیفیت محصول است. لطیفی درباره 
نحوه خرید این عرضه در بورس از سوی صادرکنندگان توضیح داد: برای خرید  هم نقدی و هم اعتباری از سوی صادرکنندگان  می بایست  ۱۰ درصد قیمت به صورت نقدی به حساب بورس کالای 
ایران در مهلت تسویه واریز شود و تسویه مابقی برای خرید نقدی بر اساس شرح مندرج در اطلاعیه بورس کالا، اما در خرید اعتباری  مابقی حداکثر در ۴ ماه با کارمزد ۲ درصد ماهانه  و ارائه ضمانتنامه 

بانکی و تعهد پرداخت صورت گیرد  که خریداران برای اینکه مشکلی در فرآیند خرید پیدا نکنند می بایست با دقت اطلاعات مراحل مختلف خرید و تسویه را از بورس کالا دریافت کنند.

ارز در وضعیت ثبات
۸ خرداد ماه صورت می گیرد

عرضه بیش از ۶۰۰۰ کیلوگرم زعفران صادراتی در بورس کالا

احیای جهاد سازندگی؛ از حرف تا عمل در دولت سیزدهم
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متخصصان یک شرکت فناور که در زمینه مهندسی ژنتیک و سلولی فعالیت 
می کند، موفق شده اند طیف وســیعی از کیت های تشخیص و استخراج، 
محیط های کشت و فرآورده های تحقیقاتی در حوزه سلولی و مولکولی را 
تولید کنند.به گزارش ایسنا، فاضل گرجی پور، مدیرعامل این شرکت فناور 
با اشاره به فعالیت تخصصی در حوزه ژنتیک و تولید پروتئین های نوترکیب 
و آنتی بادی های با کاربرد تحقیقاتی، تشــخیصی و درمانی، گفت: با توجه 
به ماهیت بین رشــته ای فناوری های زیستی، فعالیت های ما با حوزه های 
مختلفی همچون زیســت مواد و نانومواد، درمان های سلولی، دارورسانی 
هوشمند و سنسورهای زیســتی گره خورده است.این فعال فناور با اشاره 
به تولید انواع کیت های تشــخیصی و استخراج سلولی و مولکولی، اظهار 

کرد: متخصصان این شــرکت از ابتدا فعالیت های تولیدی خود را بر تولید 
کیت های سنجش سایتوکاین ها و بیومارکرها بر اساس الایزا بنا نهادند و در 
ادامه محصولاتی مانند کیت سنجش مرگ سلولی به روش فلوسیتومتری 
را بــه بازار عرضــه کردند. در دوران پاندمی کرونا، شــرکت ما جزء اولین 
مجموعه هایی بود که آنتی ژن های اســپایک ویــروس کرونا را به صورت 
نوترکیب در میزبان های سلولی پستانداران تولید کرد. این آنتی ژن ها ماده 
مؤثره واکسن های نوترکیب و همچنین قسمت RBD آن به عنوان آنتی ژن 
کیت های سنجش آنتی بادی برای بررسی ایمنی زایی واکسن کاربرد دارد.

مدیرعامل این شــرکت فناور با اشاره به تولید و عرضه محصولات سلولی 
و زیســتی، گفت: در حال حاضر انواع محلول های بیوشــیمیایی، کشت 
سلول، کیت های مولکولی، اســتخراج اسیدهای نوکلئیک، آنتی بادی ها، 
پروتئین های نوترکیب و کیت های بر پایه ایمونواســی در این مجموعه در 
دست تولید هستند. همچنین کیت سنجش رهایش اینترفرون گاما برای 
تشخیص عفونت با عامل بیماری سل )مایکوباکتریوم توبرکلوز( که با عنوان 
IGRA نیز شناخته می شــود در شرکت در فاز تحقیق و توسعه قرار دارد. 
این کیت با توجه به اهمیت تشخیص افتراقی سریع در جمعیت در معرض 
ســل با توجه به بحران جابجایی های جمعیتی در کشورهای اطراف و به 
ویژه همسایه های شــرقی، که جزء نواحی با شیوع بالای سل هستند، از 
اهمیت ویژه ای برخوردار است و باعث کنترل شیوع این بیماری واگیردار 
تنفسی می شــود.گرجی پور با اشاره به فرآیند تولید و تجاری سازی کیت 
تشخیص و سنجش میزان آفلاتوکسین M1 در محصولات لبنیاتی، گفت: 
بــا توجه به افزایش هزینه ها به دلیل افزایش نرخ ارز، بررســی آلودگی با 
این ماده ســمی در فرآیند تولید به دقت انجام نمی گیرد و میزان بیش از 
مجاز آن در مواد لبنی می تواند مشــکلات سلامتی زیادی را برای مصرف 
کنندگان مواد لبنی ایجاد کند. لذا انجام این تست برای تعیین سلامت مواد 
لبنی اهمیت اساسی در حفظ سلامتی جامعه دارد.به نقل از معاونت علمی 
ریاست جمهوری، این فعال فناور با اشاره به فعالیت شرکت در زمینه های 
تحقیقاتی و آزمایشــگاهی، تصریح کرد: آزمایشگاه سنجش سیتوکین ها، 
سنجش استرس اکســیداتیو و همینطور کشت سلول به مطالعه زیست 
سازگاری و سمیت سلولی زیســت مواد و نانومواد وارد این زمینه شد. در 
حال حاضر طیف گسترده ای از خدمات توسط این شرکت عرضه می شود 
که شــامل مطالعات سلولی، سنجش استرس اکسیداتیو، مطالعات بافتی، 

سنجش سیتوکین ها و بررسی بیان پروتئین ها است.

تامین نیاز آزمایشگاه ها با 
کیت های تشخیصی سلولی و 

مولکولی ایران ساخت

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

یک دنیا کتاب!!!

هامر برقی جنرال موتورز برای ارتش امریکا معرفی شد

دپارتمان دفاعی جنرال موتور )GMD(  طرح پیش تولید از شاسی بلند الکتریکی مخصوص ارتش را رونمایی کرده است. این خودروی برقی، نسخه ی ویژه از هامر EV محسوب 
می شود. طبیعتا بزرگ ترین خودروساز امریکا، قراردهای همکاری متعدد با ارتش امریکا دارد. در گروه جنرال موتورز، زیرمجموعه ای به نام GMD از اواسط قرن ۲۰ میلادی 
تاسیس شده است که مخصوص طراحی و تولید خودروهای نظامی است. علاوه بر محصولات مورد نیاز ارتش، تجهیز وسایل نقلیه برای پلیس نیز توسط GMD انجام می شود. 
انواع شورلت سیلورادو، کلرادو و تاهو ساخت GMD، هم اکنون در ارتش و پلیس امریکا فعال هستند. استفاده از خودروهای برقی با کاربری نظامی، به تازگی توسط دولتمردان 
ایالات متحده مطرح شده است. در ظاهر، کاستی هایی مثل سرعت شارژ و عدم دسترسی به منابع انرژی برق در شرایط جنگی، حضور مدل های الکتریکی در ارتش ها را 
مبهم جلوه می دهند؛ اما حضور خودروهای سبز در عملیات نظامی، نکات مثبت هم دارد. طبیعتا قرار نیست برقی ها به طور کامل جای گزینی احتراقی ها شوند؛ بلکه از این 

فناوری به عنوان ابزار جانبی برای مصارف خاص استفاده خواهد شد.

ژاوی با پیروزی بارسلونا را ترک کرد
هفته پایانی لالیگا با پیروزی سخت کاتالان ها در رامون سانچز پیسخوآن به پایان رسید.به گزارش ایسنا، در آخرین بازی این فصل لالیگا، تیم فوتبال بارسلونا در رامون سانچز 
پیسخوآن میهمان سویا بود اما در نهایت توانست با نتیجه ۲ بر یک به پیروزی برسد تا ژاوی با برد و ثبت یک خاطره شیرین آبی اناری ها را ترک کند. لواندوفسکی و فرمین 

لوپس گل های بارسلونا را در این بازی به ثمر رساندند.

پیشنهاد

چهره روز

رمان پوست گردو
ای ین مک یوئن نویســنده رمان پوســت گردو خالق 1۶ کتاب 
داستانی دیگر نیز می باشد. رمان تاوان او که در سال ۲۰۰1 منتشر 
شــد، جایزه انجمن ملی منتقدان کتــاب و جایزه ادبی دبلیو. اچ. 
اســمیت را به دست آورد و کتاب کودک زمان نیز جایزه ویت برِد 
را از آن خود کرد. مجله تایم او را در فهرست ۵۰ نویسنده بزرگ 
بریتانیا از 1۹۴۵ به این ســو قرار داده است. رمان پوست گردو از 
زبان جنینی در شــکم مادرش روایت می شود که در ماه های آخر 
بارداری به سر میبرد و قصد دارد به همراه معشوقه اش، همسرش 
را به قتل برســاند… جدا از جسارت در انتخاب موضوع خلاقانه و 
نسبتا جدید نویسنده، که توســط راوی نه چندان آشنایی، برای 
خواننده بیان می شود، کلیت کتاب به خوبی نوشته و در هم تنیده 
شده است. در ابتدا ممکن است اینطور به نظر برسد که مگر یک 
جنیــن تا کجا می تواند پیش برود و یــا روایت کند یا تا چه حد 
حرفی برای زدن دارد؟ تمام این موارد ریسکی است که نویسنده 
قبول کرده و توانســته بار کلی روایت کتاب را بر دوش این جنین بگذارد! و به خوبی هم از پس اینکار بر آمده 
است. این اولین و هوشمندانه ترین سر نخی است که نویسنده به مخاطب می دهد تا بداند با چه داستانی روبه رو 
است. رفته رفته با خواندن کتاب پی به ارتباط و تطابق پذیری این جمله با راوی داستان می شویم و در نهایت 
می توانیم این جنین را هملت به روز شده یا مدرن بنامیم. فهم این نکته به بیشتر شگفت انگیز شدن رمان دامن 
می زند، انتخاب اسامی و محوریت داستان، همه و همه عناصری هستند که بسیار هوشمندانه توسط نویسنده 
انتخاب شده اند به طوری که اگر کسی با داستان هملت هم آشنایی نداشته باشد جذب می شود و برای آشنایان 
با هملت کشــف و شهودی به مراتب شیرین تر رقم میزند. کشمکش های درونی این جنین بین دوست داشتن 
مادرش و متنفر شدن از او، مطمئن نبودن از اینکه بعد از تولد مادرش چقدر او را دوست خواهد داشت و حتی 
تنفر از معشوق مادرش و دوست داشتن پدر هرگز ندیده اش، همگی بحث هایی هستند که با قلمی بسیار جذاب 

به آنها پرداخته شده است.

کوئنتین تارانتینو
 Quentin Jerome :کوئنِتیــن جِروم تارانتینــو )انگلیســی
Tarantino؛ زادهٔ ۲۷ مارس 1۹۶۳( فیلم ساز، مؤلف و بازیگر 
آمریکایی اســت. محتوای خشونت آمیز برخوردار از سبک، 
دیالوگ های مفصل شامل به کار بردن چشمگیر فحاشی، و 
نیز ارجاعات به فرهنگ مردمی، از مشخصه های فیلم های 
او هســتند. تارانتینو از همان ابتدا به هنر و صنعت سینما 
علاقه بســیاری داشت؛ وی در زمانی که مشغول یادگیری 
بازیگری بود، در یک مرکز اجاره فیلم )ویدئو کلوب( مشغول 
به کار بوده اســت. فعالیت تارانتینو در دهه 1۹۸۰ و زمانی 
که فیلم آماتوری تولد بهترین دوستم را به نگارش درآورد 
و کارگردانی کرد، آغاز شــد. نمایشنامه همین فیلم بود که 
پایه های شــکل گیری نمایشــنامه بعدی اش، یعنی عشق 
حقیقی را شــکل داد. در اوایل دهــه 1۹۹۰ تارانتینو کار 
خود را به عنوان فیلم ساز مستقل آغاز کرد و فیلم سگ های 
انباری را ساخت. فارغ از نوع فیلم، مجله امپایر این فیلم را 
»خارق العاده ترین فیلم مستقل تمام اعصار« نامید. پیشرفت 
تارانتینو با ساخت فیلم بعدیش، داستان عامه پسند، در سال 1۹۹۴ سرعت بیشتری به خود گرفت. این فیلم از نظر 
تجاری توانست موفقیت بسیاری کسب کند. این فیلم را نیز یکی از بهترین فیلم های تاریخ می دانند. فیلم بعدیش 
نیز فیلم جکی براون بود که از روی یک رمان ســاخته شــده بود. فیلم بعدی تارانتینو، فیلم مشهور بیل را بکش 
بود که در دو قسمت بخش 1 و بخش ۲ )یکی در اواخر ۲۰۰۳ و دیگری در اوایل ۲۰۰۴( منتشر شد. این فیلم ها 
به نوعی حاوی هنرهای رزمی ژاپنی و روح فیلم های وســترن اسپاگتی در خود بودند. فیلم بعدی اش ضد مرگ نام 
داشت و سپس شروع به ساخت فیلم مشهور دیگرش، حرامزاده های لعنتی شد. این فیلم بر اساس داستانی تخیلی 
در دوران جنگ جهانی دوم اتفاق می افتد و بسیار مورد توجه منتقدان قرار گرفت. جنگوی آزادشده در سال ۲۰1۲ 
منتشر شد که روایت گر دوران برده داری آمریکا است. جنگوی آزادشده پرفروش ترین فیلم تارانتینو به نسبت سایر 
فیلم هایش اســت و موفق به فروشــی بالای ۴۲۵ میلیون دلاری شد. فیلم بعدی او هشت نفرت انگیز است که در 

دسامبر ۲۰1۵ به روی پردهٔ سینما رفت.

فرهنگ

عزیز شــبانی، اســتاد دانشگاه، شــاعر در ۷۲ ســالگی از دنیا رفت. محمد 
ولی زاده، روزنامه نگار، نویســنده و از نزدیکان این شــاعر با اعلام این خبر 
به ایســنا گفت: دکتر شــبانی در دو سه دو ســال اخیر به بیماری سرطان 
پروســتات مبتــلا بود و در این مدت، بارها در بیمارســتان نمازی شــیراز 
بســتری و تحت معالجه قرار گرفت. با این که در دوره ای وضعیت ایشان رو 
به بهبودی گذاشــت و از روحیه ای خوب هم برخوردار شــد، اما متاسفانه 
در دو هفته ی گذشــته، با پیشــرفت بیماری، تغییر داروها اثربخش نبود و 
منجر به ســکته ی مغزی ایشان شــد و بامداد امروز )دوشنبه( ۷ خردادماه، 
در زادگاهش فیروزآباد فارس درگذشــت. وی یادآور شــد: دکتر شــبانی، 
متولــد ۲۹ بهمن مــاه 1۳۳1 در فیروزآبــادِ فارس بود و پــس از گذراندن 
تحصیلات ابتدایی و متوســطه در زادگاهش، وارد دانشگاه شد و تحصیلات 
عالی و تکمیلی خود را با نوشــتن رســاله ی »مهم ترین عوامل تأویل پذیری 
شــعر حافظ« در دوره دکتری )در دانشگاه شیراز و با راهنمایی استاد دکتر 
منصور رستگار فسایی( با درجه ی عالی به پایان رساند. دکتر شبانی شاگرد 
اول دوره ی دکتری بود و آن را با معدل 1۹/1۹ گذرانده اســت. ولی زاده همچنین گفت: دکتر شــبانی ســال ها دبیر دبیرســتان های 
فیروزآباد، شیراز و مدرس دانشگاه و دانشسراهای تربیت معلم بود و طی این سال ها به عنوان مدرس )استادیار مدعو( در دانشگاه های 
شــیراز تدریس می کرد و در همین شــهر روزگار می گذراند. دکتر شبانی شاگردان بســیاری را طی چند نسل تربیت کرد که هر کدام 
صاحب نام و آوازه ای هســتند و خاطرات فراوانی از ایشان و شــیوه ی منحصربه فرد تدریس شان دارند. این روزنامه نگار درخصوص آثار 
منتشرشــده ی دکتر شــبانی با این که طی دهه های گذشته اشعار و مقالات پژوهشی بسیاری از ایشــان در روزنامه ها و مجلات کشور 
به چاپ رســیده و بسیاری هم به سفارش خود من در نشــریات و روزنامه هایی که مشغول به کار بوده ام نوشته اند، در عین حال یادآور 
شــد: اما هیچ وقت تن به چاپ آن ها در قالب کتاب نمی داد. اصرار و پی گیری ام برای انتشــار آثار به شکل کتاب باعث شد که نخستین 
کتابشان را با نام »از بوف کوری ها و...« )مجموعه ی رباعی( در سال 1۴۰1 از سوی انتشارات بامداد نو منتشر کنم که در کمتر از یک 
ســال به چاپ دوم رســید. دومین کتابشان هم که برگزیده ی غزل هایشــان بود، با نام »آهِ آهو« در مهرماه 1۴۰۲ منتشر کردم. درگیر 
جمع وجورکردن و انتخاب مجموعه شــعرهای ســپید و گزیده ای از مجموعه مقالاتشــان بودیم و قصد داشتیم آن ها را هم به مرور و در 
ادامه ی دو کتاب قبلی منتشــر کنیم که متاســفانه پیشــرفت بیماری این مجال را از ما و ادبیات امروز گرفت. ولی زاده در پایان گفت: 
دانش و معلومات وســیع در ادبیات کهن فارســی و همچنیــن احاطه ی کامل بر ادبیات معاصر ایــران و جهان، به خصوص جریان های 
نوین شــعر و داستان، از دکتر عزیز شــبانی استادی صاحب نظر و کم نظیر ساخته بود که همیشــه مرجع دوستداران و علاقه مندان به 
ادبیات بود. ادبیات امروز و جامعه ی دانشــگاهی فارس، اســتادی توانا و جامع الاطراف را از دست داد که به جرات می توان گفت جای 

ایشان حالاحالاها پر نخواهد شد.

عزیز شبانی درگذشت
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